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In agricultura judeţului:

Recolta viitoare să tie temeinic 
pregătită încă de pe acum!

Eforturile oamenilor muncii de pe 
ogoare, în contextul aplicării măsu
rilor preconizate pentru îmbunătăţi
rea organizării, planificării şi con
ducerii agriculturii, s-au materializat 
in obţinerea unor rezultate meritorii 
in sectorul vegetal, in multe coope
rative agricole.

Cu toate .că a sporit considerabil 
responsabilitatea socială a tuturor 
colectivelor de muncă în privinţa 
îndeplinirii sarcinilor încredinţate, 
in activitatea desfăşurată în unităţi 
se mai manifestă unele lipsuri a că
ror înlăturare, trebuie să fie obiecti
vul principal al strădaniilor condu
cerilor din cooperativele agricole, 
întreprinderile agricole de stat, sta
ţiunile pentru mecanizarea agricul
turii.

In această perioadă se impune să 
fie impulsionate acţiunile de pregă
tire a producţiei viitoare. Bineînţeles, 
nu pot şi. nu trebuie să fie neglijate 
lucrările ce se desfăşoară în pri
vinţa încheierii bilanţului anual al 
activităţii: aducerea „la zi", a evi
denţelor contabile, reviziile de fond 
ale gestiunilor, lichidarea debitului 
—■ inclusiv plata cuvenită pentru re
tribuirea muncii cooperatorilor etc. 
Dar, în cadrul acestei febrile acţiuni 
de încheiere a anului trebuie acor
dată întreaga atenţie aplicării mă
surilor tehnice şi Organizatorice me
nite sa pună baze temeinice pro
ducţiei viitoare.

Consiliile de conducere, cu. spriji
nul specialiştilor, trebuie să treacă 
urgent la stabilirea cit mai exactă a 
amplasării culturilor de primăvară.
Este ştiut că fără definitivarea aces
tei lucrări nu poate fi organizată 
munca brigăzilor de cîmp, a echipe
lor, nu poate ti aplicat planul de fer
tilizări, ale . cărui coordonate trebuie 
sa fie stabilite, Inginerii şefi şi şefii 
de ferme vegetale, precum şi ceilalţi 
specialişti din unităţile agricole tre
buie să studieze cu mai multă a- 
tenţie cartările agrochimice, fertili
zările anterioare pe fiecare solă în 
parte, pentru oa, în funcţie de .con
ţinutul de elemente nutritive exis
tent în sol şi de cerinţele de con
sum ale culturilor, pe specii şi so
luri folosite, să stabilească în mod 
ştiinţific dozele de îngrăşăminte na
turale şi chimice ce se vor aplica

diferenţiat. Este cazul să se termi
ne cu empirismul şi improvizaţia ce 
mai guvernează încă orientarea unor 
specialişti, preşedinţi, şefi de ferme 
sau brigadieri în privinţa stabilirii 
dozelor de îngrăşăminte înscrise în 
planurile de fertilizări. Este ştiut că 
practica unei agrotehnici fără crite
rii ştiinţifice bine fundamentate pro
duce mari perturbaţii în relaţiile sol- 
plantă, contribuind ta generarea sau 
intensificarea unor fenomene nega
tive de genul micşorării pH-uiui, 
dezechilibrului dintre principalele e- 
lemente nutritive, ceea ce compro
mite total sau partial aplicarea ori
cărei măsuri agrotehnice ulterioare. 
Bineînţeles,, aceste amănunte sínt 
foarte bine cunoscute de către toţi 
specialiştii. Dar comoditatea şi su
perficialitatea ce se mai manifestă 
în munca unbr specialişti, corobora
te cu unele greutăţi obiective, deter
mină existenţa, in unele unităţi, a 
unor stări de lucruri nesatisfăcătoa- 
re în privinţa bazei de plecare în 
aplicarea planului de fertilizări. Tre
buie ca fiecare specialist să-şi facă 
o chestiune de mîndrie şi onoare 
profesională din rezolvarea ştiinţifi
că a problemei fertilizărilor, pentru 
ca pe această bază să poată fi a- 
plieate corect şi celelalte măsuri de 
agrotehnică superioară.

Datorită unei înţelegeri incomple
te a cerinţelor agrotehnicii rtnod erne, 
în multe unităţi aplicarea îngrăşă
mintelor naturale este tratată cu su
perficialitate, acţiunea se desfăşoară 
în această perioadă la voia întim- 
plării, lucrurile sínt lăsate să mear
gă „de la sine“. în multe coope
rative agricole, cum sínt cede din 
Agnita. Apoldu de Jos, Avrig, Bîr- 
qhiş, Broştfeîri, CornăţeL Hosman, 
Nocrich, Noul Român, Pauca, Peli- 
şor, Racovită, Scoreiu, Şura Mare, 
Şeica Mare, Valea Viilor ş.a., con
siliile de conducere n-au întreprins 
nimic pentru organizarea transportu
lui în cîmp al materialelor fertili
za,nie.

Conform situaţiei operative a Di
recţiei generale judeţene a agricul
turii, pînă la data de 9. XIÍ. a.c. 
în agricultură au fost transportate 
în cîmp 5.6190 tone îngrăşăminte 
organice, ceeaf! ce înseamnă 16 
la sută din indicatorul planificat.

Cauzele acestei situaţii nesatisfăcă- 
toare sínt întirzierile înregistrate în 
amplasarea exactă a culturilor, in 
stabilirea precisă a dozelor de în
grăşăminte ce se 'vor aplica, în or
ganizarea acţiunii la nivelul brigă
zilor şi al echipelor de cîmp. Se im
pune ca in această perioadă toate 
mijloacele de transport existente în 
unităţi — atelaje, remorci, autoca
mioane — să lie folosite cu maxi
mum de randament Ia aplicarea în
grăşămintelor. Preşedinţii şi inginerii 
şefi să întocmească grafice zilnice de 
lucru, stabilind sarcini precise pen
tru fiecare mijloc de transport, să 
urmărească sistematic modul cum 
sínt îndeplinite aceste sarcini, să 
ia măsuri organizatorice pentru ca 
întreaga acţiune să se desfăşoare 
in cele mai bune condiţii, Şefii de 
ferme zootehnice trebuie să spriji
ne concret această activitate, mobi- 
lizind la transportul îngrăşăminte
lor naturale toate mijloacele de 
transport de care dispune ferma. A- 
cest lucru este cu atît mai necesar 
cu cit este cunoscută responsabili
tatea directă a conducerilor fermelor
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Aparate de proiecţii pentru iilme şi diapozitive, staţii de amplificare, 
etc. — doar cîieva din dotaţiile laboratorului audio-vizual de la Şcoala 

generală din comuna Tirnava
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Dezbateri vii, într-un înalt spirit de 
exigentă, combativitate şi iniţiativă

Vineri, 10 decembrie, la Agnita a 
avut loc plenara Comitetului orăşe
nesc de partid, care a analizat cu 
mult simţ de răspundere activitatea 
desfăşurată de la alegeri şi pînă în 
prezent. La lucrările plenarei au par
ticipat tovarăşul Dumitru Tolciu, 
membru al Biroului Comitetului ju
deţean Sibiu al P.C.R., activişti ai 
Comitetului judeţean de partid, in
vitaţi.

în darea de seamă prezentată, tov. 
Gheorghe Lenghen, secretar al Co
mitetului orăşenesc Agnita al P.C.R., 
a arătat că adunările generale de 
dări de seamă ale organelor şi or
ganizaţiilor de partid, din acest an, 
au loc în perioada în care toate co
lectivele de muncă, întregul nostru 
popor se străduiesc să-şi realizeze 
toţi indicatorii de .plan ai primului 
an ai cincinalului, în atmosfera de 
puternică efervescentă revoluţionară 
declanşată de programul de măsuri 
elaborat de conducerea superioară 
de partid, pentru transpunerea în 
fapte a sarcinilor reieşite din docu
mentele Plenarei C.C. al P.C.R. din 
3—5 noiembrie. Darea de seamă s-a 
ocupat apoi pe larg de activitatea 
desfăşurată de colectivele de mun
că din unităţile economice, de pe 
raza oraşului. Ceea ce s-a desprins 
cu pregnanţă din analiza făcută, a 
fost înaltul spirit de exigentă, ca
racterul partinic, militant în aprecie
rea rezultatelor obţinute. Evidenţiind 
succesele, darea de seamă a scos la 
iveală şi părţile negative, care um
bresc munca agnitenilor, ceea ce do
vedeşte că comuniştii de aici simt 
pe propriii lor umeri răspunderea ce 
o poartă pentru bunul mers ai tre
burilor. Cu îndreptăţită mîndrie s-au 
citat cifre ca: realizarea, pe 11 luni 
ale anului, a indicatorului producţie 
globală in proporţie de 103,2 la su

tă, a producţiei marfă în proporţie 
de 102,5 la sută, a planului de in
vestiţii în proporţie de 125 la sută 
producerea suplimentară, peste sar
cinile de plan, a 800 mii cărămizi, 
39 mii perechi mănuşi şi ciorapi, 
32 mii m p piei moi, 327 scaune ta- 
piţate, 46 tone hirtie gumată etc.

Plenara Comitetului 
orăşenesc de partid 

Agnita

Ca o încununare a eforturilor şi hăr
niciei, angajamentele luate de oa
menii muncii din întreprinderile de 
aici au fost nu numai realizate, dar 
şi depăşite.

Incercînd ca prin puterea exem
plului să atragă mai mult atenţia par
ticipanţilor asupra neajunsurilor ce 
se mai manifestă în unele sectoare 
de activitate, neajunsuri care nu fac 
altceva decit să diminueze frumoa
sele realizări, în darea de seamă ap

fost înserate capitole întregi/îeferi- 
toare la calitatea produselor, inves
tiţii, felul cum sínt folosite utilajele 
şi maşinile, limpul de lucru din în
treprinderi, cum sínt îndeplinite nor
mele de producţie şi altele. Bunăoa
ră s-a precizat că încă se mai înre
gistrează returnări între fazele dife
ritelor operaţii, iar deficientele de 
ordin calitativ impietează nu numai 
asupra bunei desfăşurări a activită
ţii, dar grevează chiar situaţia de 
ansamblu a întreprinderilor. Cum 
altfel ar putea fi interpretată reali
zarea planului de export, pe ÎL luni, 
■pe oraş doar în procent de 94 la 
sută? Desigur că o contribuţie în
semnată o au şi cooperativa „înain
te“, Fabrica de încălţăminte şi pie
lărie, Întreprinderea de. industrie Io- 
cală IMIX, care n-au reuşit să se 
achite aşa cum se cuvine de sarcinile 
ce le aveau.

O mare importanţa s-a acordat ne
cesităţii generalizării schimbului II 
şi introducerii treptate a schimbului 
III,, pentru folosirea mai bună a uti-

(Continuare în pag. a III-a) 
V. BARBU

Festivalul 

film u lu i la sate
Integrat In existenta cotidiană, 

filmul s-a dovedit una dintre ar
tele favorite ale celor mai largi 
mase de oameni, ocupînd astfel 
un loc însemnat în rîndul facto
rilor care determină formarea con
ştiinţei socialiste, exercitând o , 
influenţă directă asupra psiholo
giei spectatorilor, fiind un instru
ment educativ de prim ordin.

Devenit tradiţional, Festivalul 
filmului la sate ediţia 1971—72 se 
desfăşoară în condiţiile în cave 
întregul nostru popor şi-a însu
şit şi înfăptuieşte cu însufleţire 
măreţul program adoptat de Co
mitetul Central al P.C.R. în Ple
nara din 3—5 noiembrie 1971. •

Expunerea tovarăşului Nicoiae 
Ceauşescu şi hotărîrea plenarei, 
analizáld activitatea politică-ideo- 
logică si educativă, au stabilit mă
surile necesare în vederea îmbu
nătăţirii acestei munci, ridicării 
ei la nivelul cerinţelor noii etape i 
de dezvoltare în care a intrat ta
ra noastră, a uriaşelor schimbări 
din lumea contemporană.

In acest context, reţeaua, cine
matografică ocupă un loc impor
tant între mijloacele de propaga- ' 
re a culturii şi de educaţie a ma
selor celor mai largi.

Pregătită din timp, ediţia 1971— 
72 a Festivalului filmului la sale, 
organizat in perioada 12 XII 1971 
—-30 1 1972, îşi propune mai mul
te obiective, dintre care vom a- 
nrintî aici pe cele mai importante.

Intensificarea contribuţiei fil
mului la ridicarea nivelului ge
neral al cunoaşterii şi ia educa
ţia socialistă a maselor se va 
face prin acordarea priorităţii fil
melor artistice de lung metraj, 
documentare şi de desen animat 
din producţia naţională şi filme
lor cu un bogat conţinut educativ 
din ţările socialiste şi din alte 
ţări.

O atenţie deosebită se va acor
da popularizării cit mai largi a 
realizărilor partidului şi statului 
nostru în domeniul economic, so
cial-cultural şi al politicii exter
ne, prin organizarea în cit mai 
multe localităţi a unor proiecţii 
de cicluri sau grupe de filme do
cumentare, intr-o gamă cit mai 
variată, pe tem,e inspirate din 
frumuseţile şi bogăţiile patriei 

«noastre, din realizările industriei, 
agriculturii, culturii, învătămîntu- 
Iui, sportului ele. (de exemplu: 
„Lupta poporului nostru sub con
ducerea partidului, pentru con
struirea socialismului“, „Tradiţii, 
obiceiuri, peisaje“ etc.).

Se va intensifica şi îmbogăţi ac
tivitatea de combatere a concep
ţiilor mistice, retrograde, prin or
ganizarea de acţiuni cu filmul 
de ştiinţă popularizată şi cu alte 
filme de lung şi scurt metraj, care 
să contribuie la înarmarea cu cu
noştinţe ştiinţifice a oamenilor 
muncii de la sate, cu concepţia 
materialist-dialectică despre via
ţă, şi societate; de asemenea, se 
va largi propaganda agricolă cu 
ajutorul filmului documentar a- 
grozootehnic, in scopul populari
zării metodelor ştiinţifice înainta
te de creştere a producţiei agri
cole.

In virtutea ideii că arta înno
bilează, dezvoltă simful frumosu
lui, comunică experienţă, educă, 
se va acorda o atenţie deosebită, 
în perioada festivalului, muncii- 
cu filmul în rindul tineretului, e- 
levilor şi copiilor, în scopul edu
cării tinerei generaţii in spiritul 
dragostei fată de patrie şi partid, 
al dragostei şi respectului fată de 
muncă şi învăţătură. In acest scop, 
în colaborare cu organizaţiile 
U.T.C., de pionieri şi Inspectoratul 
şcolar judeţean, se vor organiza 
manifestări speciale dedicate co
piilor şi tineretului, ca de exem
plu: „Festivalul filmului pentru e- 
levi", ciclu de filme pe tema „Ti
neretul, prezentă activă în viata 
ţării", „Momente glorioase din is
toria poporului român", medalioa
ne şi simppzioane cinematografi
ce, instruire pentru tineret, săp- 
tămîni ale filmului românesc etc.

In cooperativele agricole de 
producţie, întreprinderile pentru 
mecanizarea agriculturii şî între
prinderile agricole de stat se vor 
prezenta in această perioadă mai 
multe filme artistice, documenta
re, de protecţie a muncii, de pa
ză contra incendiilor şi de circu
laţie. Bibliotecile comunale vor 
fi solicitate să colaboreze la reu
şita manifestărilor culturale cu 
filmul, prin organizarea unor pre
zentări film-carle, recenzii, sim
pozioane, standuri de cărţi, expo
ziţii de fotografii, grafice şi pa
nouri, ilustrând realizări ale par
tidului şi statului nostru în diver
se domenii de activitate, pe plan 
naţional sau local.

Avînd toate condiţiile materiale 
asigurate şi o propagandă susţi
nută, urăm succes Festivalului fil
mului la sate, care s-a deschis 
într-un cadru festiv duminică, 12 
decembrie 1971.

NICOIAE PRESECAN

r

C i n e - a n t h e t ă

CU CE I E  OCUPI DUMNEATA ?
De ieri, 13 decembrie 1971, la 

cinematograful sibian „Arta“, în 
completarea filmului din program, 
rulează şi documentarul Cu ce te 
ocupi dumneata?, realizat de sec
ţia de propagandă a Comitetului 
judeţean Sibiu al P.C.R. „Cu ce 
te ocupi dumneata?“ este un film 
de 20 de minute, care prezintă, în 
maniera cine-anchetei sociale, as
pecte concrete din viaţa unor ti
neri, pentru care integrarea în rîn
dul creatorilor de valori, în cîmpul 
muncii, este o chestiune vitală, de 
maximă importanţă. Filmul are un

pronunţat caracter educativ, prin 
tonul convingător al comentariului 
Şi prin conţinutul mesajului său.

„Cu ce te ocupi dumneata?“ ru
lează pînă sîmbătă, 18 decembrie, 
inclusiv.

• • • • • • • • • • • • • • • •

Din activ ita tea  consiliilor populare

DIALOGURI EFICIENTE,
de actualitate şi perspectivă
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Autoservire şi... autoinertie
Trăim, cum bine se ştie, în secolul vitezei. Toţi 

ne grăbim, planeta se grăbeşte. A dispune de timp 
în mod raţional, fără a-i risipi, este dezideratul spre 
care năzuim în fiecare zi. Multe depind de noi în 
împlinirea acestora, dar multe depind de organiza
torii diferitelor prestaţii de serviciu. Comerţul con
tinuă să fie — în ciuda multiplelor perfecţionări 
care i s-au adus — un consumator „nerentabil" al 
timpului nostru. E încă 
vizibil, — uneori prea 
vizibil, — fenomenul de 
aglomeraţie, de cozi, de 
aşteptare pentru multe 
dintre cumpărăturile cu
rente. „Am introdus autoservirea, am extins vînza- 
rea liberă, am creat forme rapide de servire" — 
spun adesea diriguitorii comerţului. Sínt adevărate 
toate acestea, dar — fiindcă există un mare „dar" 
■— care este proporţia autoservirii, de pildă, în 
structura unităţilor comerciale? După ce ne-au fă
cut o demonstraţie că pot introduce această formă 
modernă şi rapidă de servire pînă şi în unităţi de 
vlnzare a legumelor şi fructelor, a produselor lac
tat«, comercianţii sibîeni s-au declarat, probabil, sa
tisfăcut! de izbînda lor. Este foarte adevărat că, 
prin cele două unităţi amintite; autoservirea şi-a 
croit drum spre o zonă tabu, unde ani de zile s-a 
susţinut că nu e cazul să se... rişte. îndrăzneala a 
învins inertia şi ne aşteptăm ca reuşita să anime 
pe cei în drept, să ducă la ofensivă generală pen
tru Introducerea autoservirii. Necesitatea unei ast
fel de îndrăzneli e determinată de raţiuni economi-

reflex cotidian

ce şi sociale. In toate unităţile tip „autoservire* 
timpul de vinzare se reduce cu 30—50 la sută; vo
lumul mărfurilor preparate este, de asemenea, cu 
50—100 la sută mai mare; cheltuielile de circulaţie 
sínt — se înţelege — şl ele mai mici. Intr-un cu- 
vînt -— avantaje pe toată linia, şi pentru cumpă
rător şi pentru comerţ. Atunci de ce trebuie să

stăm la cozi în maga
zine de încălţăminte, 
metalo-chimice, mercerie, 
confecţii etc. etc.? Pen
tru că, obişnuiţi cu „tra
diţia" — care în cazul 

de fată este sinonimă cu inerţia- — mulţi respon
sabili de magazine susţin că în unităţile lor auto
servirea „nu se pretează". In schimb „se pretează" 
mai bine aglomeraţia şi servirea de proastă cali
tate, care macină şi timpul şi nervii cumpărătorilor.

Repetăm „fenomenul autoservirii" este un feno
men social. în ţări dezvoltate din Europa, atît din 
est cit şi din vest, autoservirea s-a generalizat a- 
proape la întregul sistem de desfacere a mărfuri
lor. Asta înseamnă că această formă de comerţ nu 
numai că „se pretează", dar este şi absolut nece
sară. Iată suficiente motive de meditaţie şi acţiune 
pentru toţi cei care ne oferă servicii comerciale. în 
fond, de ce să amînăm pentru mai tîrziu o treabă 
care, cu iniţiativă şi pricepere, se poate face şi 
acum. Cronos ne presează pe toţi, şi comercianţii 
trebuie să fie primii care să asculte de impulsu
rile Iul.

CAM1L PRUTEANU
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Recent, municipiul Sibiu, localită
ţile Agnita. Bazna şi Poiana Sibiu
lui au fost centrele unor utile 
schimburi de experienţă cu secreta
rii comitetelor executive ale consi
liilor populare comunale, orăşeneşti 
şi municipale, iniţiate de Comitetul 
executiv al Consiliului popular jude
ţean. Pe iparginea acestei fructuoase 
acţiuni am avut o convorbire cu to
varăşul Costel Şerbănescu, secreta
rul Comitetului executiv al Consi
liului popular judeţean.

— în ce scop aţi organizat a- 
ceste întîlniri?

— Scopul este unul singur, ma
jor: îmbunătăţirea muncii secretari
lor pe diversele planuri impuse de 
sarcinile ce le revin din viaţa com
plexă ce se desfăşoară azi în toate 
localităţile noastre. De altfel, schim
bul de experienţă organizat în cele 
patru centre concură la realizarea 
unui plan de măsuri mai amplu, ela
borat de Comitetul executiv al Con
siliului popular judeţean, în vederea 
îmbogăţirii cunoştinţelor profesiona
le ale lucrătorilor din consiliile popu
lare subordonate. Pentru aceasta a- 
vem o tematică foarte concretă şi 
absolut necesară muncii lor. Astfel, 
pînă acum atu fost dezbătute cu a- 
ceste cadre probleme ca: „Sistemati
zarea localităţilor şi legislaţia con
strucţiilor", „Planificaîca socialistă 
în administraţia de stat 1— căi Şi me
tode de realizare", „întocmirea pro
iectului de buget* şi a planului eco
nomic local", „Autoritatea tutelară şi 
ocrotirea sociala" şi altele, 
i*. jTemele respective nu au fost tra

tate numai sub aspect teoretic ci 
şi cu exemplificări pozitive şi nega
tive din activitatea desfăşurată în 
judeţul nostru, dînd instruirii o 
tentă lucrativă, după părerea mea 
foarte eficientă.

_ Să revenim la schimbul de
experienţă organizat la începutul 
acestei Juni în centrele menţiona
te. De ce ati alea această formă 
ca mijloc de instruire a secreta
rilor?

— In practică sínt două modali
tăţi esenţiale de a aborda o proble
mă: plecînd de la general la con
cret şi de la concret la general: 
Schimbul de experienţă oferă posi
bilitatea extrem de palpabilă de a

lucra cu nişte elemente concrete, 
practice, constatate anterior pe te
ren. Pe această bază se pot trage 
nişte concluzii generalizatoare, cu 
maximum de învăţăminte. Schimbul 
de experienţă îl pune pe fiecare par
ticipant în postura omului de acţiu
ne, cu iapteie şi argumentele de ri
goare. El are menirea de a dezvolta 
îa participanţi un înalt spirit critic 
şi autocritic, de a le înlesni o auto-

(Continuare în pag. a III-a) 
Discuţie consemnată de: 

V. LAZÄR 
Şi
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ŞTIRI DIN TARA
■  Filiala din Rm. Vîlcea a 

Arhivelor Statului a deschis re
cent o interesantă expoziţie de 
.„cărţi vechi şi rare“ aflate în 
főndu! său documentar. Dintre 
exponate atrag atenţia o seamă 
de cărţi tipărite în secolul al 
XVIII-lea Ia Rîmnic, printre care 
un ..Antologhion“ din 1737, un 
„Apostol“ (1747) şi un „Penticos- 
tarion“ (.1743), precum şi singura 
ediţie existentă în ţară a unei 
„Istorii a Constantinopolului“ în 
zece volume, apărută, în 1865 la 
Paris. Sínt de semnalat, de ase
menea, o serie de ediţii vechi ale 
operelor lui Vasile Alecsandri. 
Printre acestea se numără şi un 
exemplar al ediţiei Princeps (1875) 
din „Poezii“, purtind autograful 
bardului de la Mir ceşti.

■  In unităţile industriale din 
Suceava s-au aplicat, în acest an, 
peste 200 de inovaţii, care au dus 
la obţinerea unor economii în va
loare de peste 10 milioane lei. 
Concomitent, în ateherele proprii 
ale întreprinderilor, îndeosebi la 
Combinatul pentru exploatarea şi 
industrializarea lemnului, Com
plexul de celuloză şi hîrtie, Uzi
na de utilaje şi piese de schimb 
din Suceava, Combinatul minier 
Gura Humorului, s-au conceput 
şi construit 461 maşini, instalaţii 
şi dispozitive destinate autoutilă- 
rii.

■  întreprinderile şi organizaţii
le economice din judeţul Bihor 
au aplicat, în perioada ce s-a 
scurs din acest an, peste 270 de 
măsuri tehnico-organizatorice, a- 
vînd ca scop creşterea, eficienţei 
activităţii lor. Acestea au determi
nat micşorarea cheltuielilor de 
producţie cu 11,5 milioane lei, 
sporirea productivităţii muncii, 
pe ansamblul industriei judeţului 
cu 1,7 la sută peste prevederile 
planului.

In prezent, sínt în curs de fina
lizare alte 160 măsuri tehnico-or- 
ganizatorice, care vor permite o 
reducere a cheltuielilor de pro
ducţie, pînă la sfârşitul anului, la 
nivelul economiei judeţului cu 
peste 26,5 milioane lei.

(Agerprest
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O frumoasă tradiţie la 
fabrica „13 Decembrie“ :

„Sărbătoarea veteranilor“
După ce toţi invitaţii şi-au o- 

cupat locurile la mesele împodo
bite sărbătoreşte, s-a făcut liniş
te. Tovarăşul loan Tulea, pre
şedintele sindicatului, l-a invitat 
la cuvint pe directorul fabricii, 
ing. Wilhelm Hell. Alocuţiune 
scurtă, dar consistentă, aşa cum 
stă bine unei „cuvîntări“ în ase
menea ocazii şi înaintea unui 
banchet...

...în 1951, cînd s-au angajat în 
fabrică sărbătoriţii de azi, i la „13 
Decembrie“ erau 603 salariaţi; 
azi sínt 2 200. In 1951 valoarea 
producţiei globale era de 23 mi
lioane lei; azi — 203 milioane lei. 
Productivitatea muncii a crescut 
de peste două ori... Toate acestea 
sínt realizări ale colectivului de 
muncă din care au făcut parte, 
timp de două decenii, şi sărbăto
riţii.

A vorbit apoi tovarăşul Heinrich 
Sitzler, secretar al Comitetului 
municipal Sibiu al P.C.R., care 
a subliniat prestigiul de care se 
bucură marca fabricii atit în ţa
ră cit şi în străinătate. Apoi a 
remarcat — desigur, esenţializînd 
semnificaţia momentului — că în
treaga festivitate este o dovadă 
a grijii care se acordă omului, a 
preţuirii pe care fabrica o arată 
celor care au înălţat-o la nivelul 
zilelor noastre. „în acest sens 
— a conchis vorbitorul — întru
nirea dv. este un model de orga
nizare, ea făcînd cinste celor ca
re au iniţiat şi duc mai departe 
această tradiţie“.

S-au închinat primele pahare, 
s-au făcut urări de voie bună şi 
sănătate. Petrecerea a început în 
acordurile orchestrai fabricii — o 
formaţie de muzică uşoară bine 
pusă la punct. Au urmat, rînd pe 
rînd, surprizele serii: preşedin
tele sindicatului l-a invitat unul 
cîte unul pe „veterani“ să le lu
mineze cîte un album cu antetul 
fabricii. I-am cunoscut, astfel, pe 
Gheorghe Hihn — brigadier la

secţia valize (care şi-a unit pasiu
nea cu interesele fabricii), Johann 
Kast, instructor la şcoala de uce
nici — unul dintre cei care in
struiesc noi cadre, muncind cot 
la cot cu alt veteran, Liviu Cor
nea, pe loan Negrea — care a 
venit acum 20 de ani în Sibiu din 
„ţara Tîrnavelor“ atras de mese
rie... Cu Grigore Dumitru, şeful 
secţiei creaţie am discutat mai 
mult. Am reţinut o idee: din
această secţie începe succesul 
produselor fabricii; inginerul-şef 
loan Albotă, comesean cu noi, 
a ţinut să adauge... „şi, nu uitaţi, 
secţia noastră de marochinărie 
este cea mai mare de acest fel 
din Europa şi una dintre cele mai 
mari din lume".

Secretarul comitetului de partid 
al fabricii, tovarăşul Nicolae Bo- 
zoşan, a mulţumit în cuvinte cal
de sărbătoriţilor pentru hărnicia 
lor în uzină şi le-a urat viaţă 
lungă şi fericită.

O plăcută surpriză pentru par
ticipanţii la întrunire a fost „mo
mentul“ prezentat de brigada ar
tistică. Mariana Ciovică, Eleonora 
Dîrzu şi D. loan Moga, membrii 
„microbrigăzii“ au interpretat un 
„Pluguşor“ în.., avanpremieră, 
scris anume pentru a cinsti săr
bătoarea veteranilor (autorul tex
tului prof. Gh. Buţiu)... întreaga 
seară a fost plină de surprize, sa
la festivă şi foaierul Casei ar
matei răsunînd pînă spre dimi
neaţă de cîntece şi bună dispozi
ţie.

La această întrunire au fost in
vitaţi alături de cei cărora li s-a 
dedicat special momentul şi frun
taşii cincinalului 1966—1970, pre
cum şi cei mai noi angajaţi ai 
fabricii, promoţia de absolvenţi 
1971. Astfel, întrunirea a atins 
şi un scop educativ.

O tradiţie care merită şi girul 
anilor ce vin!

C. VIOREL
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T en is

Ilie IHăstasea! nostru!
Există mari personalităţi în lu

mea artei — la urma urmei spor
tul de mare performanţă este şi 
artă — care devin o mîndrie a po
porului din care au izvorît. Fran
cezii au inventat o formulă: „no- 
tre Brigitte Bardot nationale“ — 
ceea ce în româneşte înseamnă „a 
noastră B.B. naţională". Dar iată 
şi un alt exemplu, de altfel, arhi
cunoscut, din lumea fotbalului: 
marele Pelé, a fost declarat pro
prietate naţională a Braziliei. Este 
în aceasta, desigur, o recunoaşte
re a marii vedete, a marelui artist, 
care nu-şi mai aparţine decit în- 
tr-o mică măsură lui însuşi, de 
vreme ce e al tuturor...

Pentru români ILIÉ NASTASE 
este, fără-ndoială, un simbol: al 
talentului, forţei, priceperii şi dă
ruirii în sport, în viaţă. Ion Tiriac, 
comentatorul partidei de duminică 
seara, a spus acest lucru intr-un 
moment dramatic al luptei: „Năs- 
tase nu are voie să piardă, pentru 
că ne datorează o victorie!“ Am 
reţinut EXACT aceste cuvinte. Cui 
datorează Năstase victoria? Nouă, 
celor douăzeci de milioane de com
patrioţi, care l-am urmărit cu su
fletul la gură, ţării întregi! Dato
ria a fost împlinită. Ilie I-a în
vins pe Smith, americanul rece şi 
precis ca un sfinx, jucătorul nr. 1 
al tenisului mondial amator. Deci 
judecata se impune: din moment 
ce românul l-a învins pe cel mai 
bun jucător pe care-1 are restul

lumii, románul e primul, el e 
NB. 1.

Primul set a fost un infern. Năsta
se a condus cu 5—2, dar a pier
dut în maniera lui Richey... cu 
7—5. A urmat al doilea set, care 
ne-a perpelit in toate focurile 
Gheenei, cîştigat de Năstase in 
extremis, după ce- s-a ajuns la 
sistemul aceia „inuman“ al pre
lungirilor... 7—6. Americanul, su
pranumit „The Killer“ (ucigaşul), 
dădea semne de oboseală, deşi se 
străduia din răsputeri să masche
ze acest lucru. Şi, în timpul aces
ta, Ilie îi arunca revere, smeciuri 
şi volé-uri, care se transformau 
în „break“-uri, „ghem“-uri, setba- 
luri, pentru ca, pină la urmă, să-i 
trimită acea minge „mecibal", ca 
o... „estoca“, — lovitura de graţie 
— demnă de El Cordobés... Aşa 
s-a încheiat ediţia 1971 a „Turneu
lui campionilor". Ilie Năstase şi-a 
luat rachetele şi a ieşit din sala 
Coubertin, urmat de Smith, care 
nu părea mai supărat decit ia în
ceput... Apoi televiziunea france
ză ne-a arătat trofeele, iar televi
ziunea română cu programul în 
întîrziere, s-a grăbit să ni-i dea pe 
Kirk Douglas şi Anthony Quinn 
în „Ultimul tren din Gun Hill"... 
Şi, în timp ce noi vedeam cum 
Matt îl pedepseşte pe »The Killpr", 
ILIE NASTASE AL NOSTRU zîm- 
bea undeva în Parisul pregătit să-l 
celebreze...

VIOREL CUCU

VOLEI, d iv iz ia  A <f)

Victoria s-a  
conturat în setul

al doilea
C.S.M. Sibiu— Universi

tatea Timişoara 3-2
Intrînd timorate pe teren, sibien- 

cele au pierdut primul set la 5. Ele 
au greşit in special la blocaj şi a- 
tac — armele lor decisive — în 
schimb au scos mingi imposibile a- 
tunci cînd nimeni nu se mai aştep
ta. In setul al doilea, însă, echipa 
gazda îşi revine, joacă fără greşeală 
şi cîştigă detaşat la 3. Apoi asistăm 
la o nouă reveniré a oaspetelor, ca
re reuşesc să surprindă deseori li
beră zona din mijlocul terenului de 
joc sibian, cucerind setul la 12.

In celelalte două seturi sibiencele 
se mobilizează şi cîştigă la 11, res
pectiv 8.

S-a evidenţiat întreaga echipă (M. 
Vasiu, L. Pavel, H. Schunn, Cr. Po
pa, D. Gheciov, M. Cloţeanu şi M. 
Bondreanu).

Au arbitrat cu scăpări I. Armeanu 
şi Em. Iliescu (Bucureşti).

ILIE IONESCU

V O L E I ,  d i v i z i a  B  ( n i )

P o p ic e , d iv iz ia  A

Concursul „Economisirea, 
semn al înţelepciunii

Făcînd un act de utilitate, în pri
mul rînd personală şi, totodată, ge
nerală, pentru întreaga societate, fie
care cetăţean îşi realizează nu nu
mai scopul propus: construirea unei 
locuinţe proprietate personală, ame
najarea apartamentului, cumpărarea 
unui autoturism etc. In acelaşi timp, 
în tot cursul perioadei în care îşi 
strînge banii şi îi păstrează la C.E.C., 
beneficiază de multiple avantaje.

In scopul cunoaşterii acestor a- 
vantaje, Centrala C.E.C. a iniţiat un 
concurs de mase Intitulat „Economi
sirea, semn al înţelepciunii". La a- 
cest concurs au participat sute de 
mii de cetăţeni din toate oraşele şi 
satele ţării.

In judeţul Sibiu au completat for
mulare peste 6 000 de cetăţeni, par- 
ticipînd la tragerea la sorţi ce a 
avut loc in ziua de 30 octombrie a.c. 
In Bucureşti.

Cu acest prilej au fost acordate un 
număr de 18 premii constînd în li
brete de economii cu depuneri ini
tiale. S-a acordat astfel un premiu I 
în valoare de 5 000 lei, 5 premii II 
în valoare de cîte 1 000 lei şi 12 pre
mii III, in valoare de cîte 500 lei.

I I

Din judeţul nostru a obţinut un 
premiu în valoare de 500 lei FRIEDA 
WALTHER din comuna Merqhindeal.

GHEORGHE CZINEGE
de la Direcţia judeţeană C.E.C.

ELECTRICĂ SIBIU 
A CÎŞTIGAT DERBY-UL 

JUDEŢEAN
Arena Electrica din Sibiu a găz

duit duminică, în ultima etapă a tu
rului, derby-ul echipelor ,din jude
ţul nostru, Electrica Sibiu şi Gaz me
tan Mediaş. Popicarii de la Electri
ca au învins cu 4 980 p.d., faţă de 
4 705 p.d., cit au realizat popicarii 
niedieşeni. Iată rezultatele meciurilor 
directe între jucătorii: Herberth 885
— Filip 794; Hecker 792 — Nicoarä 
793; Prică 854 — Kiss 803; Pivoda 
839 — Condurache 746; Costea 809
— Libec -f Szappanyos 756; Ber- 
nardt 801 — Tontsch 813.

I. ILIE
•X-

Jucînd la Braşov cu Hidromeca
nica, Voinţa Sibiu (f) a fost întrecu
tă cu 2 648 p.d. la 2 303 p.d.

VOINŢA MEDIAŞ -  
VOINŢA CRAIOVA (F) 

2 3 2 6 -2 1 3
Medieşencele au realizat o victo

rie la o diferenţă de 163 p.d,, care 
se datorează in special jucătoarei 
Florescu. Bune rezultate au obţinut 
jucătoarele V. Fodor (422 p.d.) şi 
I. Barna (421 p.d.). Medieşencele au 
înregistrat o victorie pe cit de me
ritată, pe atît de necesară.

Z. RÎŞNOVEANU

A. S. A.
Metalul Hunedoara 

3-1
Victoria militarilor se datoreşte 

jocului bun din finalurile seturilor, 
cind atît blocajul, precum şi linia a 
doua au evoluat aproape fără gre
şeală. De asemenea, atacul a func
ţionat bine, mai ales atunci cînd la 
fileu s-au găsit cei mai buni oameni 
ai echipei: Armeneanu şi Ghiţă, ne

cruţători atît la mingile trase, pre- 
íum  ,şi la ,eele liftate pe lîngă blo
caj.

GH. TOPlRCEANU
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handbal

A apărut numărul j 
I de Anul Nou j 

al revistei
•  mS ■H ■

I „ M a g a z i n  j 
i s t o r i c “  j

i :
Cel 28 Istorici de frunte ai bi- |

■ zantinologiel mondiale vă între- Ş 
ä ţin despre util şi inutil în tre- Ş 
i cut; •  Textul şi subiextul pollti- •
■ cii voievozilor cei mari ai roma- ! 
1 nilor vă este descifrat de prof. Ş 
{ dr. Ştefan Ştefănescu; •  Alarma ş 
Ş din munţii Banatului declanşată :
• în primăvara lui '44 de eroicii ■ 
; partizani comunişti români; •  ; 
: Cum a revenit fostul rege Carol \ 
: al II-lea tu ţară în 1930; •  Fos- • 
! tul primar general al Capitalei, ■
■ Dem. Dobrescu, în fruntea de- 5 
S monstraţiei antifasciste din 24 mai Ş
• 1936; •  De cînd se trag datinele [
■ de An Nou la români; •  Roman- Şm
■ cierul şi scenaristul lui Love : 
; Story descrie seara In care im- ;
■ periül roman a fost scos la me- ; 
! zat; •  Gîndurile Iui Thomas Mann S
■ despre întunecata istorie hitleris- : 
Ş tă; •  De ce a ars Londra; ; 
î •  Zîmbete din cronici •  Şi de- :s »
I sigur proiectele revistei in anul *

Iniţiativa
9

a pornit de la Sibiu
Gu puţin timp în urmă, ziarul „Sportul" a lansat un semnal critic 

in care se arăta lipsa de activitate de la sfîrşitul campionatului şi pînă 
în primăvară, cînd se reia campionatul.

Pentru a pune capăt acestei „hibernări", Comisia judeţeană de hand
bal de pe lingă C.J.E.F.S. a iniţiat un turneu de handbal masculin, 
dotat cu trofeul „Cupa Sibiului". «

întrecerea, care se va desfăşura în zilele de 18—19 decembrie in 
Sala armatei din localitate, prezintă un deosebit interes prin partici
parea unor formaţii divizionare ca: „U* Cluj, Trotuşul Gheorghe 
Gheorghiu-Dej, Independenţa Sibiu — toate din prima divizie a ţării 
— şi A.S.A. Sibiu din divizia B.

Sperăm că o dată făcut primul pas, el nu va fi unicul, pînă la re
luarea activităţii oficiale din primăvară. Ne referim şi la pregătirea 
echipei feminine C.S.M. Sibiu (lideră a seriei a Il-a a diviziei B), care 
are nevoie de o pregătire superioară, deci de cît mai multe jocuri de 
antrenament. Sperăm că conducerea C.S.M. se va gîndi la această im
portantă problemă. Revenirea in primul eşalon al diviziei A, cere e- 
forluri. . .

I. I. i

Oră de laborator Ia Liceul „Gh.
anul II, în timpul

Lazăr" din Avrig: cercul de iizică, 
unei experienţe w unu iiiiiiniimi

MANIFESTĂRI CULTURAL-ARTISTICE

ce vine.

L,

Duminică, 12 decembrie, în majo
ritatea localităţilor judeţului nostru 
au fost organizate activităţi cultural- 
artistice, de informare şi educative. 
Spicuim cîteva:

•  In cadrul „Tribunei Astra", în 
comyna Nocrich prof. loan Rădoi a 
vorbit despre „Mişcarea aparentă a 
planetelor", prof. Achim Nicolae 
despre „Modificările actuale ale 
scoarţei terestre“, prof. Virgil lones- 
cu despre „Celula şi cromozomii", 
Gavril Acăluqăriţei, de la Institutul 
de geriatrie Bucureşti, a vorbit des
pre „Îmbătrînire şi bătrîneţe". Toa
te expunerile au fost urmate de fil
me documentare.

•  In satul Fofeldea, aparţinător 
comunei Nocrich, a avut loc o masă 
rotundă pe teme de etică, în cadrul 
ciclului „Om, muncă, societate". Au 
prezentat expuneri judecătorul Flo
rin Cristescu, prof. Silvestru Bucur 
şi prof. Simion Dărăban.

•  In satul Hosman, a avut loc o 
masă rotundă pe tema „Frumosul în 
literatură, muzică şi pictură". Au 
vorbit Ladmiss Andreescu şi Mircea 
Avram, scriitori, Peter Szaunig, mu
zicolog şi Nicolae Barcan, pictor. Au 
recitat actori de la Teatrul de stat 
din Sibiu (Emilia Porojan, Paul Mo- 
canu şi Valeriu Paraschiv).

•  La Mediaş, a avut loc specta
colul concurs al brigăzilor artistice 
de agitaţie, faza judeţeană. Au par
ticipat brigăzi din comunele: Iaco- 
beni, Şeica Mare, Moşna, Mihăileni, 
Micăsasa, Tîrnava, de la casele de 
cultură din Dumbrăveni şi Mediaş, 
întreprinderile Chimigaz, Fabrica de 
geamuri şi „Automecanica" Mediaş.

•  In satul Ruşi, brigada ştiinţifică
de la Şcoala generală nr. 20, din Si
biu, a prezentat expunerea „Dezvol
tarea judeţului Sibiu în cincinalul 
actual". /

•  Veştem. Brigada ştiinţifică a 
Şcolii generale nr. 21, Sibiu, a pre
zentat expunerile „Fenomene atmos
ferice" şi „Evoluţia vieţii pe pămînt".

•  Hamba. Brigada ştiinţifică de la 
Şcoala generală nr. 18, Sibiu, a pre
zentat, pe bază de diapozitive, tema 
„Pămîntul în lumina cercetărilor 
ştiinţifice".

•  In oraşul Agnita s-a ţinut ex
punerea cu tema „Cum circulăm", 
prezentată de cpt. Cristian Alexan
dru. La ora 18, la Casa de cultură 
a avut loc expunerea „Legătura din
tre şcoală şi familie — factor im
portant în educaţia tinerei qenera- 
ţii", prezentată de prof. Nicolae Băr
bat, directorul Şcolii generale nr. 2
agnita.
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Cooperativa 
„Arta Sibiului“ Sibiu

angajează de urgenţă:
— COJOCARI-BLÄNARI
— ŢESĂTOARE PENTRU ŢESĂTURI CU ALE- 

SÄTURI ÎN  RĂZBOI
— DOI MERCEOLOGI
— CALIFICA LA LOCUL DE M UNCA ŢESĂ

TOARE PENTRU COVOARE ÎNNODATE.
Informaţii la sediul cooperativei din Calea Dumbrăvii 
nr. 5—7, telefon 1 3259.

întreprinderea de indus
trie locală AMET Sibiu

str. M. Kogălniceanu, nr. 1,
ANGAJEAZĂ:

— 1 şef serviciu financiar
— 1 automacaragiu
— 1 tractorist
— primitori-distribuitori
— lăcătuşi
— tîmplari
— turnători
— muncitori necalificaţi.

M IC A  P V B C M C IT 4T E
PIERDUT legătură cu 3 chei. Telefonaţi, zilnic Intre orele 7—15, telető 

1 35 10. Aducătorului recompensă.
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PIERDUT autorizaţie macaragiu, nr. 28382, eliberată de I.S.C.I.R. Sibiu, iz 
28 VI 1966. O declar nulă.

VlND maşină tricotat ştrampel. Sibiu, str. Kiev 30.

m' AA* ' . _  ______ W  .azi...
14 DECEMBRIE

® Se împlinesc 68 de ani de la 
naşterea luptătoarei < comuniste 
Haia Lifsiţ (m. 1929).

® 25 de ani de Ia moartea scrii
torului Ion Al. Brătescu-Voineşli 
(n. 1868).

•  1955 — Republica Socialistă 
Románia a fost primită în Orga
nizaţia Naţiunilor Unite.

•  425 de ani de la naşterea 
(1546) astronomului danez Ty
cho Brahe (m. 4601).

CINEMA
SIBIU: PACEA: Vis de dragoste,

seriile 1 şi II (orele 9,00; 12,30; 
10,30; 20,00); ARTA: N-am cîntat 
niciodată pentru tata (orele 10,00; 
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30); TI
NERETULUI: Serbările galante (ore
le 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 
20,30]; INDEPENDENŢA: Vînătorul

de căprioare (orele 11,00; 14,30;
16,30; 18,30; 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Iubire tő
reié 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 19,00; 
21,15); TINERETULUI: Secretul pla
netei maimuţelor (orele 10,00; 16,30; 
18,30; 20,30); UNIREA: Gioconda fă
ră surîs (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 
20,00).

C1SNÄDIE: POPULAR: Greşeala 
fatală (orele 11,00; 16,00; 18,00 şi
20,00).

AGNITA: 8 MAI: Medicul de
asigurări (orele 10,00; 16,00; 18,1
şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRI
Săptămîna nebunilor (orele 18,00
20,00).

OCNA SIBIULUI: Helga (ore
17.00 şi 19,00).

BAZNA-BÄI: ■ Eliberarea (ore
16.00 şi 19,30).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUS' 
Intîinire la vechea moschee (ore
17.00 şi 19,00).

TELEVIZIUNE

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vreme schimbătoare cu cerul 
temporar noros. Vor cădea precipi
taţii slabe sub «formă de ploaie. Vîn- 
tul va sufla slab pînă la potrivit din 
sectorul nord-vestic. Minimele vor 
fi cuprinse între minus 3 Şi minus 
un qrad, iar maximele vor oscilă în
tre plus 3 si 6 grade. Cadru din filmul N-am cîntat niciodată pentru tata

18,no
18,30
19,00

19.15 
19,20
19.30
20,00
20.15

20.30

21,15

21,45
21,50

22,25
22,45

Enciclopedie pentru elevi. 
Revista literară TV. 
în dezbaterea opiniei publi
ce. Proiectul de lege cu pri
vire la regimul de stabilire 
a preţurilor şi tarifelor. 
Publicitate.
1 001 de seri.
Telejurnalul de seară. 
Reflector.
Suita de pe Someş. Melodii 
populare.
Seară de teatru: Soarele a 
răsărit la miezul nopţii, de 
Victor Birlădeanu.
Prim pian: Zoe Dumitrcscu- 
Buşutenga.
Avanpremieră.
Intîinire cu opereta. Selec- 
ţiuni din spectacolul „Prinţe«i 
sa circului" de B. Kalman. 
Tele-glob: Cairo.
Telejurnalul de noapte.
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Pe marginea proiectului d e , lege privind regimul preţurilor şi tarifelor

Noi competenţe organelor locale
Proiectul de lege cu privire la re

gimul preţurilor şi tarifelor, pus în 
dezbatere publică, se înscrie în sfe
ra preocupărilor partidului şi statu
lui nostru privind soluţionarea pro
blemelor majore din domeniul per
fecţionării construcţiei economice sub 
toate aspectele ei. Acest proiect de 
lege răspunde actualelor cerinţe de 
ordin teoretic şi practic din domeniul 
respectiv. •

Ca lucrător în domeniul preţurilor 
am studiat atent proiectul, reţinînd 
principiul de bază al acestor regle
mentări că preţurile mărfurilor tre
buie să exprime în permanenţă şi cit 
mai fidel valoarea socială a cheltu
ielilor de producţie. Pe această bază, 
sistemul de preţuri îşi îndeplineşte 
funcţiile sale economice de instrument 
de măsurare a cheltuielilor social
mente necesare şi de importantă pîr- 
ghie în realizarea obiectivelor politi
ce, economice şi sociale ale partidu
lui şi statului nostru.

Aplicarea în practică a noilor re
glementări va conduce, fără îndoială, 
şi la creşterea rolului preţurilor ca 
instrument de stimulare a acţiunii de 
reducere a cheltuielilor de producţie, 
de întărire pe această bază a gestiu
nii economice proprii a întreprinderi
lor, de promovare a progresului teh
nic, asigurînd în acelaşi timp o bază 
stabilă pentru menţinerea nivelului 
general al preţurilor.

Proiectul de lege aflat In dezbate
re stabileşte noi competenţe şi atri
buţii ale organelor locale ale admi
nistraţiei de stat în domeniul preţu
rilor. Astfel, comitetele executive ale 
consiliilor populare judeţene, pe lin
gă competenţele avute potrivit actua
lelor reglementări, vor stabili pre
ţuri de producţie, de livrare şi cu a- 
mănuntul şi pentru unele categorii 
de mărfuri provenite din import. De 
asemenea, ele stabilesc atît preţurile 
pentru produse executate şi achiziţio
nate, cît şi tarifele pentru servicii 
prestate de unităţi aparţinînd orga
nelor centrale, la cererea acestora.

O influenţă pozitivă asupra schim
bului şi circulaţiei de mărfuri între 
judeţele ţării o are şi prevederea re
feritoare la valabilitatea în toate ju
deţele a preţurilor cu amănuntul sta
bilite de către aceste organe, fără în
tocmirea altor formalităţi, aşa cum 
prevede actuala legislaţie.

Nou este, de asemenea, faptul că 
proiectul de lege prevede acordarea 
unor competenţe de stabilire a preţu
rilor — respectiv a preţurilor şi ta
rifelor maximale — şi celorlalte or
gane locale ale administraţiei de stat 
— comitetelor executive ale consi
liilor populare ale municipiilor, oraşe
lor şi comunelor. Această descentra
lizare are după părerea mea o im
portanţă deosebită în special în do
meniul preţurilor maximale la legu
me şi fructe, ceea ce constituie o pîr- 
ghie în acţiunea de combatere a ten
dinţelor de speculă, care se manifes
tă în anumite perioade şi la anumite 
produse în cadrul pieţii ţărăneşti, şi 
asiqtiră posibilităţi mai operative de 
reglare a preţurilor în funcţie de né- 
cesităţile, cerinţele şi condiţiile con
crete existente în fiecare localitate.

Stabilirea şi sancţionarea contraven
ţiilor în domeniul preţurilor s-a făcut 
în judeţul nostru potrivit Legii nr. 
32/1968, la nivelul Consiliului popu
lar judeţean, consiliilor populare ale 
municipiilor şi oraşelor. Ca urmare, 
s-a ajuns la situaţii în care aceeaşi 
contravenţie, săvîrşită în localităţi di
ferite, a fost sancţionată în mod di

ferit. In această direcţie, proiectul de 
lege dă o reglementare cuprinzătoa
re şi unitară a răspunderilor şi sanc
ţiunilor pentru încălcarea normelor 
stabilite la regimul preţurilor şi ta
rifelor.

Din necesităţile de ordin practic ale 
muncii în domeniul preţurilor consi
der necesar ca unele prevederi ale 
proiectului de lege să fie completate 
sau mai precis formulate, în care scop 
propun:

In art. 24 să fie stabilite limite va
lorice de diferenţe, în funcţie de va
loarea produsului sau comenzii în ca
drul cărora urmează să se efectueze 
regularizările prevăzute, cunoscut 
fiind că, practic, în mod inevitabil, 
apar diferenţe între preţurile ante- 
calculate şi cele postcalculate. Fără 
o asemenea rezolvare s-ar crea ope
raţiuni suplimentare financiar-conta- 
bile, cu un volum important de mun
că, care n-ar fi justificate în cazul 
unor diferenţe minime.

La capitolul II propun introducerea 
unui articol prin care să se interzică 
facturarea materialelor sau produse
lor puse la dispoziţie de către bene
ficiari, pentru efectuarea unor opera

ţiuni suplimentare de prelucrare, de 
finisare, asamblare etc. Prin aceasta 
s-ar elimina, în parte, sistemul, du
blelor raportări, iar preţul sau tari
ful care se va stabili va reflecta e- 
fectiv o realitate.

Pentru realizarea prevederilor art. 
21, lit. b şi a art. 47, propun ca li» 
mitele maxime, unice, ale preţurilor 
pe grupe şi subgrupe de produse să 
fie stabilite pe baza preţurilor în vi
goare, de către principalii producă
tori, pentru produsele destinate con
sumului productiv, şi de către Mi
nisterul Comerţului Interior pentru 
produsele destinate fondului pieţii. A- 
ceste limite maxime să fie aduse la 
cunoştinţă organelor cu atribuţii în 
domeniul stabilirii preţurilor, precum 
şi producătorilor.

Pentru evitarea unor confuzii sau a 
unor interpretări greşite, propun ca 
în cadrul art. 157 să fie nominalizate 
actele normative care se abrogă, a- 
cestea fiind numeroase la ora actuală.

NICOLAE ŞOAITA
şeful Oficiului de preţuri şi ta
rife al Consiliului popular ju

deţean

O  nouă pîrghie pentru 
întărirea
disciplinei financiare

Dezvoltarea multilaterală a econo
miei naţionale şi desfăşurarea activi
tăţii economice pe principiul gestiunii 
economice proprii, necesită perfecţio
narea continuă a sistemului de pre
ţuri, pentru a deveni un instrument 
activ de stimulare şi cointeresare, ma
terială a întreprinderilor socialiste şi 
a colectivelor lor, în îndeplinirea şi 
depăşirea indicatorilor cantitativi şi 
calitativi ai planului.

Strîns legat de una din funcţiile e- 
senţiale ale preţurilor şi anume de 
aceea de stimulare şi cointeresare ma
terială a întreprinderilor socialiste şi 
a colectivelor lor, reţin atenţia, în 
mod deosebit, prevederile art. 5 din 
proiect, prin cuprinderea taxei asu
pra fondurilor de producţie între ele
mentele de cheltuieli ale preţului de 
cost. Fără îndoială, taxa asupra fon
durilor de producţie va influenţa po
zitiv întreprinderile socialiste în fo
losirea mai chibzuită şi cu mai mult 
simţ gospodăresc, atît a fondurilor 
fixe, cît şi a mijloacelor materiale 
şi băneşti. întreprinderile vor trebui 
să ia măsuri pentru reţinerea numai 
a utilajelor strict necesare, încît să 
se asigure folosirea din plin a tutu
ror capacităţilor de producţie. In a- 
celaşi timp, este în interesul tuturor 
întreprinderilor să ia măsuri pentru 
lichidarea grabnică a imobilizărilor, 
prin readucerea în circuitul economic 
a stocurilor supranormative de mate
rii şi materiale, să găsească soluţii 
pentru finalizarea comenzilor cu ci
clul de fabricaţie depăşit sau sistate, 
să impulsioneze desfacerea produselor 
ce stau în stoc de mai multă vreme 
etc. Prin lichidarea imobilizărilor se 
va ajunge la rambursarea creditelor 
bancare restante, contribuindu-se prin 
aceasta la înlăturarea dobînzilor pe

nalizatoare, care ştim că, împreună cu 
celelalte cheltuieli neproductive, în
carcă nejustificat preţul de cost, cu 
influenţă negativă asupra beneficiu
lui şi rentabilităţii.

Taxa asupra fondurilor de produc
ţie, pe lîngă faptul că va constitui o 
nouă pîrghie pentru întărirea disci
plinei financiare, va fi şi o sursă 
nouă de venituri pentru bugetul sta
tului, care alături de beneficii, im
pozitul pe circulaţia mărfurilor, im
pozitul de regularizare etc., va con
tribui la formarea venitului net cen
tralizat al statului.

Taxa asupra fondurilor fixe şi a 
mijloacelor circulante va implica în
să, unele calculaţii în plus în stabi
lirea. repartizarea acestora, ceea ce 
va necesita un volum sporit de lu
crări. Aceasta ridică probleme în toa
te întreprinderile socialiste. Intrucît 
taxa asupra fondurilor de producţie 
se va vărsa numai după încasarea 
contravalorii produsului livrat, ea nu 
va acţiona în suficientă măsură la 
lichidarea eventualelor produse ce se 
găsesc în stoc, provenite fie din re
fuzuri din partea clienţilor, fie că au 
fost fabricate fără a avea desfacerea 
asigurată etc.

î ’entru înlăturarea unora din nea
junsuri şi pentru a lărgi sfera de ac
ţiune şi de cointeresare a întreprin
derilor consider necesar să fie luată 
în discuţie posibilitatea ca taxa asu
pra fondurilor de producţie să nu fie 
un clement al preţului de cost, ci să 
se influenţeze cu aceasta beneficiul, 
urmînd ca o dată cu repartizarea pe 
destinaţii să se asigure bugetului şi 
acest venit.

CORNEL MITREA
director al sucursalei jude
ţene Sibiu a Băncii Naţionale

Acţiuni pentru îmbunătăţirea 
activităţii în agricultură

Ieri a avut loc o şedinţă de lucru, 
organizată de Consiliul popular jude
ţean, — prin Direcţia generală jude
ţeană a agriculturii şi U.J.C.A.P. — 
cu cadrele de conducere din comune
le şi unităţile agricole ale judeţului 
nostru, la care au participat primarii 
comunelor, preşedinţii şi inginerii 
şefi din \cooperativeIe agricole, direc
torii întreprinderilor agricole de stat 
şi ai staţiunilor pentru mecanizarea 
agriculturii.

La lucrările şedinţei a luat parte 
tovarăşul Vasile Bărbuleţ, secretar al 
Comitetului judeţean de partid.

In cadrul şedinţei de lucru, to
varăşul inginer Mihail Tiller, direc
torul general al Direcţiei generale ju
deţene a agriculturii, a prezentat sar
cinile şi măsurile privind executarea 
unor importante lucrări de îmbună
tăţiri funciare, pentru sporirea con
tinuă a capacităţii de producţie a pă- 
mîntului, valorificarea superioară a 
fondului funciar şi creşterea produc
ţiei vegetale şi animaliere.

Apoi, au fost prezentate sarcinile 
privind creşterea In 1972 a contribu-

Ieri a avut loc un instructaj orga
nizat de Direcţia generală judeţeană 
a agriculturii şi U.J.C.A.P. cu lucră
torii din agricultura judeţului nostru. 
Au participat preşedinţii, inginerii 
şefi, şefii de ferme din cooperativele 
agricole, medici şi tehnicieni veteri
nari de la circumscripţiile comunale 
veterinare, lectori la învăţămîntul a- 
grozootehnic, directori de I.A.S. şi 
directori de S.M.A., cadre de condu
cere şi lucrători ai organelor agrico
le judeţene.

In cadrul instructajului, inginerul 
Nicolae Ciupitu, directorul Casei a- 
gronomuliui Tlrnava, a prezentat mă
surile preconizate pentru organizarea 
şi desfăşurarea activităţilor privind 
propaganda agricolă şi instruirea pro
fesională a cooperatorilor, mecaniza
torilor, specialiştilor şi a celorlalţi lu
crători din cooperativele agricole, în
treprinderile agricole de stat şi sta
ţiunile pentru meoanizarea agricultu
rii din judeţul nostru. Cu acest pri
lej a fost expus şi proiectul activită
ţilor ee se vor desfăşura la Casa a- 
gronomului Tlrnava.

ţiei gospodăriilor individuale din, me
diul rural la formarea fondului' de 
stat de produse agroalimentare pre
cum şi sarcinile de extindere a cultu
rilor tehnice şi de sporire a produc
ţiei acestora în cooperativele agrico
le.

Tovarăşul Vasile Bărbuleţ, secretar 
al Comitetului judeţean de partid, a 
arătat că rezultatele bune înregistra
te în acest an în agricultură sínt ro
dul hărniciei şi priceperii oamenilor 
muncii care, sub conducerea organe
lor şi organizaţiilor de partid, aplicînd 
î»n viaţă hotărârile privind îmbunătă
ţirea organizării, planificării şi con
ducerii agriculturii, şi-au mobilizat 
mai bine eforturile pentru îndeplini
rea sarcinilor asumate. Vorbitorul a 
subliniat apoi necesitatea aplicării o- 
perative a celor mai eficiente măsuri 
pentru continua îmbunătăţire a acti
vităţii consiliilor populare comunale, 
a conducerilor unităţilor agricole în 
privinţa sporirii contribuţiei agricul
turii la realizările economice ale ju
deţului. Folosirea mai chibzuită a

Ing. Ion Năstase, director general 
adjunct al Direcţiei generale judeţene 
a agriculturii, a prezentat organizarea 
cercurilor ce vor funcţiona în coope
rativele agricole, întreprinderile agri
cole de stat şi staţiunile pentru meca
nizarea agriculturii în cadrul învăţă
mântului agrozootehnic.

De asemenea, au fost făcute preci
zări privind desfăşurarea unor acti
vităţi de sezon in agricultură.

în încheiere, ing. Mihail Tiller, di
rectorul general al Direcţiei generale 
judeţene a agriculturii, a subliniat în
semnătatea deosebită a acţiunilor în
treprinse pentru introducerea tehnolo
giilor noi în agricultură, cerinţa or
ganizării exemplare a propagandei şi 
instruirii profesionale în cooperativele 
agricole, Întreprinderile agricole de 
stat şi staţiunile de maşini şi trac
toare, pentru ridicarea eficienţei acti
vităţii desfăşurate In agricultura ju
deţului, iar tovarăşul Leopold Köbér, 
preşedinte al U.J.C.A.P., a făcut une’.e 
precizări în privkrţa folosirii forţelor 
de lucru In cooperativele agricole in 
acest sezon.

fondului funciar, valorificarea supe
rioară a resurselor locale de spori
re a producţiei vegetale şi animalie
re atit în unităţile agricole socialiste, 
cît şi în gospodăriile individuale tre
buie să fie una din problemele cen
trale ale activităţii din agricultură. 
Organizarea şi desfăşurarea acţiunilor 
preconizate va contribui ia folosirea 
mai bună a forţelor de lucru existen
te, Ia creşterea puterii economice a 
comunelor şi a unităţilor agricole so
cialiste.
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Problema centrală: controlul calităţii producţiei la tipar înalt, care 
se face cu competenţă de tov. Gligor loan, ţnaistru şi Săbău Nistor,

controlor C.T.C.
Foto) V. PELGEK

In zaţul cules de Tischler Adolf, li
notipist cu înaltă calificare, corec
torii, vînători de greşeli, nu găsesc 

de... puşcat nimic
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laţelor şi renunţarea !n acest fel 
printr-o organizare mai judicioasă, 
la fonduri de investiţii suplimentare • 
necesare creşterii volumului de pro
ducţie. Aspect de aceeaşi importanţă 
este şi continua reducere a cheltuie
lilor, Ia 1 000 lei producţie marfă, 
cheltuieli ce se menţin încă la un 
cuantum mărit la cooperativa meşte
şugărească, F.I.P.A., Fabrica de trico
taje şi IMIX.

Consemnind rezultatele bune — 
dar nu pe măsura posibilităţilor — 
obţinute în agricultură, în darea de 
seamă s-a menţionat că C.A.P.-uI din 
Agnita nu şi-a realizat planul decit 
la carne şi ouă. Pe viitor — s-a a- 
tras atenţia comitetului de partid al 
cooperativei agricole — vor trebui să 
stea mai mult în preocupările comu
niştilor, cauzele care au creat aceas
tă stare de fapt, pentru a le reduce, 
pînă la eliminare. în special tre
buie acţionat în direcţia creşterii 
conştiinţei cooperatorilor, pentru ca 
aceştia să lucreze cu mai mult simţ 
de răspundere, mai ales in sectorul 
zootehnic.

De altfel, un mare capitol al dării 
de seamă a fost afectat muncii desfă
şurate de organele şi organizaţiile 
de partid pe linia educării şi ridi
cării nivelului general al cunoaşterii, 
în toate domeniile de activitate. 
Ţinînd cont de multiplele sarcini ca
re stau în faţa comuniştilor, sarcini 
desprinse din recenta plenară a C.C. 
al P.C.R., Comitetul orăşenesc a pus

in centrul preocupărilor sale proble
ma îmbunătăţirii stilului şi metodelor 
de mtlncă, a creşterii rolului condu
cător al organizaţiilor de partid şi 
a dezvoltării democraţiei interne de 
partid, pentru îndeplinirea cu succes 
a sarcinilor. Evidenţiind aspecte din 
activitatea comisiilor pe probleme, 
de pe lingă Comitetul orăşenesc de 
partid, darea de seamă a dat exem
ple de comunişti ca: Aurel Bucur, 
Constantin Munteanu, Constantin Io- 
nescu, Gh. Vladu, Wilhelm Thel- 
Imann, Gh. Gavrilă, Werner Sili, E- 
leonora Cucu şi alţii, care şi-au adus 
contribuţia la materializarea progra
mului de măsuri propus de conduce
rea superioară de partid. In acelaşi 
timp s-a arătat că dacă în unele a- 
dunări generale există un înalt spi
rit combativ, un puternic caracter 
de lucru, la altele, cum ar fi cele, 
ale organizaţiilor de partid de la Ad
ministraţia financiară, C.F.R., coope
rativa de consum, C.A.P., există 
multe neajunsuri datorate, în primul 
rînd. insuficientei munci desfăşurate 
de secretarii de organizaţii cit şi de 
membrii biroului Comitetului orăşe
nesc. Pentru înlăturarea lor se im
pune schimbarea metodelor de lucru, 
dar mai ales, o prezenţă mai activă 
a membrilor Comitetului orăşenesc, 
în mijlocul acestor organizaţii de 
bază.

Analiza profundă făcută în darea 
de seamă a imprimat dezbaterilor 
din plenară un pronunţat caracter 
partinic. Aprecieri competente la n- 
dress muncii desfăşurate de membrii

Pentru lucrătorii din
agricultură lecţii TV

în sprijinul cursurilor de instruire şi perfecţionare a lucrătorilor din 
agricultură, Televiziunea Română, în colaborare cu Ministerul Agri
culturii, Industriei Alimentare, Silviculturii şi Apelor şi Uniunea Na
ţională a Cooperativelor Agricole de Producţie, organizează în pe
rioada decembrie a.c. — martie 1972, un ciclu de emisiuni-lecţii care 
vor ii difuzate săptămînal în zilele de luni şi joi, după-amiază, între 
orele 16,09—17,00.

Emisiunile urmăresc să contribuie la îmbogăţirea cunoştinţelor pro
fesionale ale ţăranilor cooperatori, ale muncitorilor din I.A.S. şi S.M.A.
în concordanţă cu măsurile stabilite de conducerea de partid şi de 
stat pentru promovarea tehnicii şi tehnologiei noi în producţia agri
colă.

Lecţiile vor fi susţinute de specialişti din M.A.I.A.S.A., institute de 
cercetări, din invăţămintul superior şi din unităţile fruntaşe, după o 
tematică stabilită de ministerul de resort, profilată pe patru cicluri:

— organizarea producţiei şi a muncii;
— cultura cerealelor şl plantelor tehnice;
— legumicultura, viticultură, pomicultură;
— creşterea animalelor.
Prima lecţie, pentru lucrătorii din agricultură, a fost transmisă in 

ziua de 13 decembrie a.c.

N o i  u t i l a j e
Recent, fabrica de ciorapi „7 

Noiembrie“ din Sibiu şi-a îmbo
găţit patrimoniul tehnic, o dată 
cu primirea — prin transfer, de 
la Fabrica de confecţii şi tricota
je Bucureşti — a unui însemnat 
număr de utilaje. Este vorba de 
23 maşini circulare automate, cu 
doi cilindri, pentru tricotat cio
rapi şi 5 maşini de încheiat. Mo
mentan, specialiştii fabricii sibie-

ne lucrează intens la montarea 
acestor maşini in secţiile de pro
ducţie, urmînd ca, in a doua ju
mătate a lunii, ele să fie puse în 
funcţiune.

De menţionat, că prin achizi
ţionarea acestor maşini capacita
tea de producţie a fabricii va creş
te, în anul viitor, cu 570 mii pe
rechi ciorapi.
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in privinţa producerii furajelor nece
sare.

Condiţiile climatice favorizează in 
cel mai mare grad desfăşurarea in
tr-un ritm intens a transportului în 
cimp al întregii cantităţi de îngrăşă
minte naturale existente în sectoare
le zootehnice şi gospodăriile indivi
duale ale membrilor cooperatori. 
Succesul acestei acţiuni este deter
minat numai de spiritul organizatoric 
al consiliilor de conducere, care sínt 
chemate să trateze cu cea mai mare 
responsabilitate rezolvarea • acestei 
importante probleme.

In această perioadă trebuie inten
sificată şi acţiunea de aplicare a în
grăşămintelor chimice. Conform a- 
celeiaşi situaţii operative, pînă la 
data de 9. XII. a.c. în cooperati
vele agricole şi în întreprinderile 
agricole de stat au fost aplicate 
cantităţi foarte mici de îngrăşăminte 
chimice pentru culturile de primăva
ră. In multe cooperative agricole, 
cum sínt Alma, Alţîna, Arpaşu de 
Jos, Bîrghiş, Brateiu, Chirpăr, Cor- 
năţel, Hosman, Nocrich» Păuca, Pe- 
lişdr, Răvăşel, Săcădate, Şaroşu pe 
Tîrnave, Şeica Mare ş.a. nu s-a

întreprins nimic sau este mult 
întirziată această acţiune, ca ur
mare a lipsei de preocupare a 
consiliilor de conducere pentru or
ganizarea şi desfăşurarea acestei 
acţiuni. Pregătirea temeinică a pro
ducţiei agricole viitoare impune e- 
fectuarea TUTUROR lucrărilor agro
tehnice La TIMPUL OPTIM. Or, apli
carea Încă de pe acum a îngrăşămin
telor chimice creează condiţii pen
tru descongestionarea activităţilor 
din primăvară, pentru folosirea mai 
bună a forţelor de lucru existente, 
ceea ce va avea efect pozitiv asu
pra realizării producţiilor agricole. 
Pentru aceasta se cere mecanizato
rilor să-şi pregătească bine maşini
le şi utilajele şi să acorde mare a- 
tenţie aplicării îngrăşămintelor chi
mice, conform indicaţiilor date de in
ginerii şefi şi şefii de ferme.

Aceeaşi importanţă pentru obţine
rea unor producţii bune în anul vii
tor prezintă şi îngrijirea semănătu
rilor. Inginerii şefi trebuie să urmă
rească sistematic stadiul de vegeta
ţie a griului, orzului şi secarei, pen
tru a stabili cele mai eficiente mă
suri ce se impun a fi aplicate pen
tru sporirea recoltei. în acest sens, 
aplicarea încă de ne acum a inqră-

şăminteior chimice cu azot, în func
ţie de conţinutul în elemente nu
tritive al solului şi cerinţele de creş
tere şi dezvoltare a plantelor va 
contribui la îmbunătăţirea nutriţiei 
si la crearea condiţiilor optime 
obţinerii unor producţii cît mai bu
ne. Tot in această perioadă este bi
ne să se stabilească şi să se efec
tueze şanţuri de scurgere a apei in 
exces de pe toate terenurile agri
cole, în vederea preîntîmpinării as
fixierii culturilor sau a imposibilităţii 
executării unor lucrări pe celelalte 
terenuri agricole.

Pregătirea temeinică a recoltei vi
itoare este o acţiune de mare res
ponsabilitate. Pentru buna desfăşura
re a acesteia se impune ca lucrăto
rii din agricultură să-şi mobilizeze 
toate forţele, respectînd cu stricteţe 
programele de lucru stabilite. Comi
tetele comunale de partid, organiza
ţiile de bază trebuie să acţioneze 
hotărtt pentru sprijinirea concretă a 
consiliilor de conducere şi specialiş
tilor în activitatea lor, pentru ca sar
cinile complexe din această perioadă 
să fie îndeplinite exemplar in toa
te cooperativele agricole, întreprin
derile agricole de stat şi staţiunile 
Dentxg mecanizarea agriculturii.

Comitetului orăşenesc de partid au 
adus în cuvîntul lor Emil Floriţă, 
preşedintele cooperativei de con
sum, Ion Vulcu, inginer şef la C.A.P., 
Eleonora Cucu, preşedinta Comitetu
lui orăşenesc al femeilor, Emil Ma- 
reş, profesor la liceul din localitate, 
Nicolae Ţigănilă, secretarul Comite
tului orăşenesc U.T.C., Helmuth Men- 
ning, directorul adjunct al liceului, 
Teodor Costea, secretarul comitetului 
de partid de la IMIX, Gh. Negru, 
secretar de organizaţie de bază la 
F.I.P.A., Gh. Deacă, director la 
S.M.A., Şteian Barbu, director la fi
liala Agnita a Băncii Naţionale şi 
alţii. Reliefînd convingător spiritul 
de iniţiativă şi- combativitate ce-i ca
racterizează pe comunişti, Fevronia Tâ- 
băcaru, ingineră la F.I.P.A., Constan
tin Ionescu, directorul Fabricii de tri
cotaje, Ilie Bărdaş, locţiitorul secreta
rului Comitetului orăşenesc de par
tid, Aurel Bucur, director la F.I.P.A., 
s-au referit pe larg, nu numai la 
activitatea pe care o desfăşoară în 
mijlocul colectivului ce-1 conduc, 
dar, la fel ca şi ceilalţi, au formu
lat şi un mare număr de propuneri 
valoroase pentru creşterea calitati
vă a muncii — propuneri care au. 
îmbogăţit proiectul planului de ma
suri şi care vizează obţinerea unor 
rezultate economice superioare.

în încheierea dezbaterilor a luat 
cuvîntul tov. Dumitru Tolciu, care, 
subliniind frumoasele rezultate obţi
nute de colectivele de muncă din 
unităţile economice din Agnita a fă
cut precizarea că acestea demon
strează continua creştere a rolului 
de conducător politic al Comitetului 
orăşenesc de partid, al comitetelor 
şi organizaţiilor de partid din toate 
sectoarele de activitate. Vorbitorul 
s-a referit apoi la sarcinile care 
stau în faţa comuniştilor, a tuturor 
oamenilor muncii din oraş, pentru 
ca anul acesta, primul din actualul 
cincinal, să fie încheiat cum se cu
vine, iar demararea în noul an să 
aibă loc în condiţii cît mai bune. în 
acest scop, trebuie să facem totul 
— a spus vorbitorul — pentru ca 
adunările generale să-şi aducă din 
plin contribuţia la soluţionarea pro
blemelor ridicate de practică, pentru 
creşterea rolului lor, de şcoală de 
educare comunistă.

La punctul al doilea al ordinei de 
zi, tovarăşii Ion Cornea, muncitor 
la IMIX şi Emerich Bucta, munci
tor la I.R.T.A., au fost cooptaţi mem
bri supleanţi ai Biroului Comitetu
lui orăşenesc de partid Agnita.

La Sibiu, în fiecare an, sărbă
torirea „Zilei tipografilor“ este 
marcată de organizarea unei fes
tivităţi care depăşeşte cadrul unei 
simple reuniuni profesionale. Tra
diţiile tipografilor sibieni, numă
rul mare al celor care activează 
la Sibiu în această nobilă muncă, 
fac din ziua de 13 decembrie o 

, sărbătoare încărcată de înalte 
I sensuri politice.
I în acest an tipografii sibieni — 
. ale căror realizări pe 1971 sínt 
5 de pe acum remarcabile — şi-au 
; sărbătorit ziua sîmbătă, 11 decem- 
: brie, în sala ,Astra“. Au partici- 
î pat la această sărbătoare munci-
■ tori zeţari, paginatori, linotipişti, 
Ş muncitori de la secţiile ofset, le-
■ gătorie, de la secţia ziar etc. — 
! fruntaşi In producţie, oameni pen- 
( tru care profesiunea este — după 
: cum s-a exprimat unul dintre 
S muncitorii veterani — „datoria de 
5 onoare a fiecăruia dintre noi,
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cartea de vizită şt personalitatea 
noastră".

Despre competenta profesională 
a tipografilor sibieni, despre dra
gostea lor faţă de marca între
prinderii poligrafice Sibiu s-au 
scris multe. Cărţile tipărite de ei 
împodobesc vitrinele bibliotecilor 
noastre, fiind în acelaşi timp răs
pândite pe meridianele lumii. Ti
pografii sibieni lucrează pentru u- 
nele dintre cele mai prestigioase 
edituri din Europa; este suficient 
să amintim editurile Vaillant (Pa
ris), Baudelaire (Paris), Abbey 
(Londra), Nation (Berlin)...

Aşa cúm arăta tovarăşul Vasile 
Brezae, secretarul comitetului de 
partid, în „Foaia volantă“ editată 
în întreprindere în cinstea zilei 
de 13 decembrie, «toţi comuniştii, 
întregul colectiv al tipografilor 
sibieni luptă în prezent pentru a 
traduce in viaţă istorica Hotărire 
a” Plenarei C.C. al P.C.R. din 3—5 
noiembrie“, ceea ce înseamnă că 
muncitorii tipografi se situează 
şi în această privinţă în fruntea 
acţiunilor politice, răspunzînd 
prompt la comandamentele mo
mentului istoric pe care îl trăim.

în cadrul festivităţii organizate 
la sala „Astra“, tovarăşul Ionel 
Cheregi, fost muncitor tipograf, 
vechi militant al mişcării munci
toreşti din ţara noastră, a vorbit 
despre semnificaţia politică a zi
lei. A urmat un program, dat de 
formaţia artistică a întreprinderii, 
precum şi de elevii Liceului de 
muzică — instituţie patronată de 
întreprinderea poligrafică Sibiu.

Da, poate că, singura încheiere 
potrivită a acestor rinduri despre 
un harnic colectiv, de ziua lui 
festivă, este aceasta: felicitări 
muncitorilor, tehnicienilor, ingine
rilor şi conducerii întreprinderii 
poligrafice Sibiu, pentru realizări
le acestui an şi succes în anul 
care se apropie!

C. V.

:

Dialoguri eficiente
(Urmare din pag. I)

analiză cuprinzătoare a propriei lor 
munci. Iată de ce în munca de in
struire am abordat de data aceasta 
schimbul de experienţă.

— Ce obiective concrete s-au 
avut în vedere?

— Mai întîi secretarii din munici
piul Sibiu, al oraşului Agnita,' şi cei 
ai comunelor Poiana Sibiului şi Baz- 
na — fiecare în faţa secretarilor 
dintr-un grup de localităţi mobiliza
te în centrul respectiv — au făcut 
expuneri privind organizarea şi des
făşurarea activităţii pe cîteya pla
nuri distincte: ducerea la îndeplinire 
a sarcinilor reieşite din hotărîrile şi 
deciziile proprii şi ale organelor ie
rarhic superioare; activitatea pe li
nie de autoritate tutelară; organiza
rea pazei contra incendiilor; activi
tatea comisiilor de judecată. A ur
mat apoi verificarea pe teren a do
cumentelor şi a activităţilor expuse. 
Constatările au stat la baza discu
ţiilor ce au urmat, şi care au con
stituit, de fapt, un dialog viu pe 
marginea tuturor acestor probleme, 
în partea a doua a schimbului de 
experienţă secretarii din centrele un
de au avut loc acţiunile au vorbit 
despre munca lor in domeniile: or
ganizarea şi planificarea activităţii 
proprii; pregătirea şi desfăşurarea şe
dinţelor de comitet executiv şi a se
siunilor; activitatea biroului perma
nent; evidenţa şi circulaţia actelor; 
organizarea arhivei; rezolvarea cere
rilor şi sesizărilor oamenilor muncii; 
primirea cetăţenilor în audienţe şi 
alte aspecte din munca lor.

— Am vrea să formulaţi suc
cint concluziile schimbului de ex
perienţă, specificind unde s-a re
marcat o activitate pozitivă (re
ieşită şi din discuţiile celor pre
zenţi la schimbul de experienţă); 
unde s-au sesizat deficienţe; care 
sínt aspectele asupra cărora se
cretarii comitetelor executive tre
buie să se aplece mai mult, îm- 
bunătăţindu-şi cunoştinţele profe
sionale?

— Stabilirea centrelor in care am 
organizat schimburile de experien
ţă nu a fost Intîmplătoare. Am con
statat, cu ocazia unor verificări an
terioare, că în aceste localităţi există 
preocupări şi probleme de natură să 
contribuie la o mai bună orientare 
a muncii celorlalţi secretari. Dar cu 
ocazia schimburilor de experienţă au 
reieşit unele forme şi metode valo
roase folosite şi in alte comune şi 
oraşe din judeţ — adică tocmai ceea 
ca am urmărit de fapt. în această 
ordine de idei trebuie se citez Or- 
latul, Tilişca, Poplaca, Mţîna, Bruiu, 
Şura Mică şi altele.

Deficienţe? Unele aspecte de ru
tină care mai există la Tălmaciu, 
Săiişte, Şeica Mică, Miercurea.

Ca o necesitate imediată pentru 
îmbunătăţirea în continuare a muncii 
secretarilor se impune atît cunoaş
terea în profunzime a legislaţiei în 
vigoare, cît şi studierea atentă a li
teraturii de specialitate şi însuşirea 
documentelor de partid, din care iz
vorăsc practic reglementările şi nor
mele juridice pe baza cărora acţio
nează organele locale de stat.

— Ce învăţăminte a desprins 
din aceste schimburi de experien
ţă organul judeţean pentru pro- 
pria-i muncă cu consiliile popu
lare din subordine şi cum vă pro
puneţi să acţionaţi in viitor pe 
linia educaţiei cadrelor din apa
ratul de stat?

— în primul rînd aceea că este 
necesară şi pe viitor o mai mare 
contribuţie la asigurarea lărgirii o- 
rizontului şi a receptivităţii tuturor 
lucrătorilor unităţilor administraţiei 
locale de stat faţă de problemele 
complexe ridicate de viaţă. Apoi, or
ganizarea activităţilor ia nivelul mu
nicipiilor, oraşelor, comunelor trebuie 
făcută astfel încît să se poată valo
rifica tezaurul de idei şi păreri ve
nite din masele de cetăţeni. Aceasta 
tocmai în vederea luării unor deci
zii care să răspundă cerinţelor vieţii 
sociale.

Este, de asemenea, în atenţia noas
tră sprijinirea primarilor pentru a 
deveni cu adevărat factori coordo
natori ai tuturor problemelor care 
intră în competenţa comitetelor exe
cutive ale consiliilor populare. Pa
ralel optăm pentru adîncirea pregă
tirii secretarilor, a celorlalţi salariaţi 
din aparatul propriu, pentru a de
veni tehnicieni cu un punct de ve
dere competent, capabili să contri
buie la orientarea comitetului execu
tiv în luarea unor decizii de mare 
eficienţă. în această perspectivă 
ne-am propus ca în viitor procesul 
de instruire să cuprindă dezbaterea 
unor probleme şi din punct de ve
dere teoretic, pentru aprofundarea 
lor, şi numai ulterior să trecem la 
schimbul de experienţă proprîu-zîs, 
în mod practic. Această acţiune o 
axăm pe programul cadru elaborat 
de C.S.A.L. în vederea perfecţionă
rii pregătirii profesionale a lucrăto
rilor comitetelor executive.

în curînd va avea loc un alt 
schimb de experienţă, la care sínt 
chemaţi şefii birourilor secretariat, 
statisticienii şi funcţionarii principali, 
care prin natura serviciului lor vin 
în contact permanent şi nemijlocit 
cu publicul larg şi cu toate proble
mele ce sînt puse spre rezolvare co
mitetelor executive şi .consiliilor 
populare.:



Sesiunea O. N. U

Memorandumul egiptean 
către Leopold Senghor, 
şeful misiunii O.U. A.

New York 13 (Agerpres). — Re
prezentantul permanent al Republicii 
Arabe Egipt ia Naţiunile Unite, Mo
hamed Hassan El Zayy-at, a adresat 
o scrisoare secretarului general al 
O.N.U., U , Thant, însoţită de textul 
memorandumului egiptean către pre
şedintele Senegalului, Leopold Sen
ghor, şeful misiunii O.U. A., cetind 
oa acesta să circule oa document al 
O.N.U., anunţă agenţia M.E.N.

în memorandum se arată ca „pre
şedintele Republicii Arabe Egipt a 
subliniat în convorbirile sale cu 
subcomitetul celor patru şeii de stat, 
membri ai misiunii O.U.A., hotărîrea 
Egiptului de a aplica rezoluţia Consi
liului de Securitate, în toate preve
derile sale, şi de a accepta propune
rile ambasadorului Jarring făcute la 
8 februarie' 1971 pentru încheierea 
unui acord de pace. Egiptul este dis
pus să întreprindă aranjamentele ne
cesare in vederea redeschiderii Ca
nalului de Suez, în schimbul retrage
rii Israelului, ca o primă etapă, con

form iniţiativei definite de preşedin
tele republicii, cu condiţia ca Israe
lul să răspundă pozitiv la aide-me- 
moirul ambasadorului Jarring.

R.A.E. acceptă ca frontiere sigure 
şi recunoscute să fie încorporate în 
acordul de pace, în concordanţă cu 
rezoluţia O.U.A., stipulînd retrage
rea trupelor israeliene din toate te
ritoriile arabe pe liniile de la 5 iu
nie 1967 şi în conformitate cu grani
ţele specificate în iniţiativă lui Jar
ring, care subliniază necesitatea re
tragerii trupelor israeliene pînă la 
frontierele internaţionale ale Egip
tului. Partea egipteană este de acord 
cu garanţiile Naţiunilor Unite, stabi
lirea de zone demilitarizate de . o 
parte şi de alta a frontierelor, pre
zenţa de trupe internationale în a- 
numi-te puncte strategice. Egiptul ac
ceptă, totodată, staţionarea de trupe 
internationale la Sharm* El Sheikh 
pentru a garar»i libertatea de navi
gaţie în strîmtoarea Tiran“.

Adoptarea unor rezoluţii privind 
condam narea

colonialism ului şi rasismului
New Y'ork 13 (Agerpres). — Adu

narea Generală a O.N.U. a adoptat 
mai multe rezoluţii privind condam
narea colonialismului şi rasismului.

Unul din aceste documente, apro
bat cu 105 voturi pentru, opt împo
trivă şi cinci abţineri, condamnă 
Portugalia pentru refuzul de a acor
da independentă popoarelor din. co
loniile sale. Rezoluţia cere guver
nului portughez să recunoască drep
tul acestor popoare la autoadminis- 
trare şi independenţă, să pună capăt 
războiului colonial împotriva mişcă
rilor. de eliberare şi să-şi retragă 
trupele din aceste teritorii, să pro
clame amnistia politică şi să trans
fere puterea reprezentanţilor aleşi 
în mod democratic ai populaţiei. Do
cumentul cere, de asemenea, aliaţi
lor din N.A.T.O. ai Portugaliei să în
ceteze orice fel de sprijin oare ar 
permite guvernului de la Lisabona 
să continue războiul, colonial împo
triva mişcărilor de eliberare din teri
toriile africane.

. Intr-o altă rezoluţie, adoptată cu 
91 de voturi pentru, nouă împotrivă

şi 12 abţineri, Adunarea Generală a 
O.N.U. deploră „refuzul continuu al 
guvernului Marii Britanii de a lua 
măsuri efective pentru a pune capăt 
regimului minoritar rasist ilegal din 
Rhodesia de sud“, Adunarea Genera
lă, se arată în document, declară că 
independenţa Rhodesiei nu trebuie 
să fie recunoscută înainte ca majo 
ritalea populaţiei africane să se poa 
hi bucura de toate drepturile politi 
ce. Rezoluţia cere, în final, Consiliu
lui de Securitate să ia, în conformi
tate cu Carta O.N.U., toate măsurile 
necesare pentru înlăturarea regimu 
iui rasist de ia Salisbury.

Alegerile prezidenţiale 
din Italia

In aşteptarea 
celui de-al 

IX-lea scrutin
Roma 13 — Corespondentul Ager

pres, Nicolae Puicea, transmite: Nici 
al 7-lea şi al 8-lea tur de scrutin nu 
au dus la alegerea noului preşedinte 
al Republicii Italiene. De fapt, după 
anunţarea • de către Partidul demo- 
crat-creştin că se va abţine de la 
vot la aceste scrutine, cu scopul de a 
reexamina situaţia împreună cu ce
lelalte partide ale „arcului constitu
ţional", devenise evident că luni va 
fi o „zi de aşteptare* şi de noi son
daje. După cit se cunoaşte pînă în 
prezent, consultările avute nu au dus 
la schimbări de poziţii şi gruparea 
forţelor de stingă a şi declarat că 
va continua şă sprijine candidatura 
lui Francesco de Martino (socialist).

După întîlnirea -dintre delegaţiile 
P.C.I. Şi P.D.C., Enrico Berlinguer, 
vieesecretar general al Partidului 
Comunist Italian, a declarat ziarişti- 
lor: „Noi sintern pe deplin angajaţi 
în susţinerea candidaturii socialiste 
ţi in poziţia unitară a tuturor forţe 
lor de stingă".

Luni seara s-au întrunit grupurile 
^parlamentare ale P.D.C. şi delegaţii 
regionali (cei 423 de „mari electori 
democrat-creştini care s-au abţinut 
de- la vot), pentru a dezbate impa 
sul la care s-a ajuns şi a decide dacă 
democrat-cieşlinii vor continua să 
menţină candidatura lui Fanfani, sau 
vor propune un alt candidat. Rezul 
.latele acestor deliberări vor fi cu 
noscute marti dimineaţa.
' Cel de-al 8-lea scrutin a înregis 
trat: De Martino 411 voturi, li
beralul Malagodi — 52, Giuseppe Sa 
ragat — 50.

Marţi la ora 10,30 (ora locală) va 
avea loc cel de-al 9-lea scrutin.

Vizita în Vene
zuela a dele
gaţiei M.A.N.
Caracas 13 — Trimisul special A- 

gerpres, Eugep Pop, transmite: în 
ultimele două zile, membrii delega
ţiei Marii Adunări Naţionale a Re
publicii Socialiste România, condusă 
de tovarăşul Mihai Dalea, preşedin
tele Comisiei de politică externă a 
M.A.N., au fost oaspeţii puternicului 
centru al industriei petroliere vene- 
zuelene, Maracaibo. însoţită de Je
sus Soto Amesty, preşedintele, Co
misiei de politică externă a Senatu
lui, şi de ambasadorul român la Ca
racas, Oetavian Bărbulescu, delega
ţia a vizitat „Campo Bostan", unde 
se află instalaţii de tratare primară 
a ţiţeiului apartinînd de Corporaţia 
Venezueleană a Petrolului (C.V.P.) 
— organism de stat. Oaspeţii au vi
zitat, cu acest prilej, zona în care 
funcţionează şi o instalaţie de foraj 
românească şi unde asistenţa tehni
că este asigurată de specialişti din 
tara noastră.

în cadrul întrevederii pe care de
putaţii români au avut-o cu Efrain 
Barberi, directorul producţiei şi ex
plorării al Corporaţiei Venezuelene a 
Petrolului, şi cu alti conducători ai 
acestei societăţi, a fost exprimată de 
ambele părţi dorinţa extinderii cola
borării tehnice.

-Conducerea Corporaţiei Venezuele
ne a Petrolului a oferit un dineu, la 
Maracaibo, în cinstea delegaţiei ro
mâne.

Convorbirile dintre Richard 
Nixon şi Georges Pompidou

Angra 13 (Agerpres), — Luni di
mineaţa, la palatul Unta Geral din 
Angra do Heroísmo, capitala insulei 
Terceira, din Arhipelagul Azore, au 
început convorbirile dintre preşedin
tele S.U.A., Richard Nixon, şi pre
şedintele Franţei, Georges Pompidou. 
Potrivit agenţiei France Presse, cei 
doi preşedinţi s-au limitat în prima 
şedinţă la o trecere în revistă a 
principalelor probleme internaţionale.

Relaţiile bilaterale şi contenciosul 
C.E.E. — S.U.A, -au făcut obiectul

Atena 13. —- Corespondentul 
Agerpres, Alexandru Cîmpeanu, 
transmite: în urma negocierilor 
purtate la Atena, la 13 decembrie 
a avut loc semnarea protocolului 
privind schimbul de mărfuri în
tre România şi Grecia pe anul 
1972, care prevede creşterea vo
lumului schimburilor comerciale 
dintre cele' două ţări. în baza a- 
cestui protocol, România va ex
porta în Grecia produse chimice, 
siderurgice, produse din lemn, 
precum şi maşini şi utilaje şi va 
importa din această ţară bumbac, 
piei, minereuri, citrice, precum şi 
unele produse finite.

La semnare au fost de fată 
A. Palantios, secretar general în 
Ministerul Economiei Naţionale 
al Greciei, şi ambasadorul Româ
niei la Atena, Frandsc Păcuraru.

Dezbaterile din 
Consiliul de Securitate

New York 13 (Agerpres). —' Du
minică noaptea, au fost reluate, la 
cererea S.U.A., dezbaterile Consiliu
lui de Securitate în problema con
flictului indo-pakistanez. A fost luat 
în discuţie un proiect de rezoluţie 
american, care, menţionează agenţia 
France Presse, cere Indiei şi Pakis
tanului să respecte încetarea focului 
şi să-şi retragă trupele. Proiectul

preconizează crearea unor condiţii 
favorabile înapoierii de bună voie 
a refugiaţilor est-pakistanezi la că
minele lor.

Şedinţa a luat sfirşil luni diminea
ţă la ora 7,35 (ora Bucuveştiului). A- 
genţia United Press International a 
anunţat că lucrările Consiliului de 
Securitate în această problemă vor 
fi reluate marţi.

Conflictul indo-pakistanez
Delhi 13 (Agerpres). —- Şeful sta

tului major al comandamentului tru
pelor indiene de pe frontul oriental, 
generalul J.F. Jacob, citat de agenţia 
France Presse, a declarat, în , cursul 
unei conferinţe de presă, că „unităţi 
militare indiene au fost paraşutate în 
Pakistanul răsăritean şi că ele înain
tează pe ruta Bhairab Bazar-Dacca“, 
Potrivit unui purtător de cuvînt mi
litar de la Calcutta, reluat de agen
ţia United Press International, efec
tivele militare indiene, care se află 
în împrejurimile oraşului Dacca, „în- 
tîmpinS o rezistentă puternică“ din 
partea trupelor pakistaneze.

Referitor la situaţia de pe frontul 
occidental, purtătorii de cuvânt ai 
armatei indiene au semnalat noi 
ciocniri între forţele indiene şi cele 
pakistaneze In regiunea Pathankot 
şi în sudul Caşmirului.

Postul de radio „AII India", reluat 
de U.P.I., a anunţat, totodată, că a- 
vioane pakistaneze au bombardat 
oraşul Srinagair.

discuţiilor purtate separat de minis*,, 
trii de externe William Rogers şi 
Maurice Schumann, şi de cei ai fi- 

_Hanţelor, John Conna-lly şi Valery 
Giscard d'Estaing.

Luni după-amiază, cei doi pre
şedinţi au avut o altă rundă de con
vorbiri, în cadrul căreia au exami
nat efectele crimei monetare occiden
tale asupra relaţiilor franco-america- 
ne.

O nouă întrevedere este progra
mată pentru marţi.

Din ţările socialiste
Moscova 13 (Agerpres). — La 

Combinatul pentru aliaje dure din 
Moscova a fost pusă l-a punct pro
ducţia pe scară industrială a sape
lor cu diamant, care accelerează con
siderabil lucrările la sondele de ma
ro adâncime. La acest combinat a 
fost elaborată şi tehnologia indus
trială a obţinerii diamantelor sinte
tice, precum şi a multor aliaje dure 
menite să sporească productivitatea 
muncii la aşchierea metalelor şi la 
străpungerea rocilor.

în noul cincinal, combinatul din 
Moscova — care a reuşit să spo
rească producţia de aliaje dure de 
4,5 ori — urmează să treacă la reali
zarea sculelor din aliaje în formă fi
nală.

Pekin 13 (Agerpres). -f- întreprin
derea de mase plastice din Ginhai 
— în trecut o mică fabrică -— reali
zează, in prezent, peste 400 de arti
cole din mase plastice. In perioada 
1964—1970, valoarea producţiei a spo
rit de 6,7 ori, în condiţiile în care nu
mărul muncitorilor s-a dublat doar. 
în cei şase ani, acumulările realizate 
aici au depăşit de 6,5 ori investiţiile 
acordate de stat. Colectivul întreprin
derii şi-a îndeplinit planul pe 1971 
cu două tuni înainte de termen.

Aceste succese, au la bază efortu
rile deosebite depuse în 'domeniul 
autoutilării Şi al creşterii calificării 
cadrelor de muncitori.

Havana 13 (Agerpres). — Munci
torii din industria materialelor de 
construcţie a Cubei şi-au îndeplinit

angajamentul de a produce în acest 
an un milion tone de ciment. 'Sarci
nile de plan in industria cimentului 
au fost îndeplinite cu trei săptămâni 
înainte de termen. Efortul colective
lor de muncitori şi modernizarea teh
nologiei au contribuit, deopotrivă, la 
acest succes.

Belgrad 13 (Agerpres).' — în apro
piere de Belgrad, se construieşte cel 
mai mare port fluvial din Iugoslavia. 
Prim-a parte a instalaţiilor, cu o ca
pacitate de încărcare-descărcare de 
un milion tone, va fi dată in ex
ploatare spre sfârşitul anului '1972.

Echipat cu instalaţii ultramoderne, 
portul, de o însemnătate deosebită 
pentru economia iugoslavă, cuprinde 

' şi depozite cu o suprafaţă de 8 000 
metri pătraţi.

In final', portul va avea o capaci
tate anuală de trei milioane tone 
mărfuri.

S.oiia 13, — «Sorespondentul Ager
pres, C. Amantei, transmite: Orga
nizaţiile cooperatiste din R.P. Bulga
ria se afirmă tot mai mult în apro
vizionarea şi deservirea populaţiei.

Numărând peste 3 5ÖÓ Ö00 de mem
bri, Uniunea Centrală a Cooperative 
lor (ţin Bulgaria asigură 70 lş sută 
din producţia articolelor de artizanat 
şi livrează 20 000 de diferite mărfuri 
de larg consum. Prin cele 16 000 de 
magazine şi 9 000 de localuri. pen
tru alimentaţie publică, aflate în pes
te 5 000 de localităţi, organizaţiile 
cooperatiste realizează aproape 37 la 
sută din îptregul volum de vânzări 
al economici bulgare.

W m ' ;' *■ mmmz

în anii puterii populare In R.P. Polonă s-au construit o serie de car
tiere noi. Cartier nou de locuinţe la Wroclaw-Gajow’ice

COREII
Reuniunea 

m ilitare de
Panmunjon 13 (Agerpres). — La 

Panmtmjon a avut loc o nonă reu
niune a Comisiei militare de armis
tiţiu din Coreea, relatează A.C.T.C. 
Reprezentantul R.P.15. Coreene a for-

EVENIMENTUL PE SCURT

Rawalpindi 13 (Agerpres). — Un 
purtător de cuvânt al guvernului pa
kistanez, citat de agenţia Reuter, a 
confirmat că unităţi militare indiene 
au fost paraşutate la 80 kilometri de 
oraşul Dacca, Ei a declarat că situa
ţia în Pakistanul răsăritean este gra
vă, dar-a menţionat că „forţele pa
kistaneze continuă să controleze 
principalele oraşe din această zonă“.

Postul de radio pakistanez,. reluat 
de agenţia United Press Internatio
nal, a anunlat că artileria, blindatele 
şi aviaţia Pakistanului au respins a- 
tacurile lansate de armata indiană 
pe frontul occidental. Un purtător de 
cuvînt oficial de Ia Rawalpindi, ci
tat de Associated Press, a declarat 
că avioane pakistaneze au bombar
dat din nou bazele aeriene indiene 
de la Pathankot şi Srinagar, precum 
şi concentrările de trupe indiene din 
Punjab şi Caşmir.

•  DOUA PERSOANE NEIDENTI
FICATE au ucis în Seara de dumi
nică cu focuri de armă pe senatorul 
John Barnhill, reprezentant al Par
tidului Unionist în Parlamentul Ir
landei de Nord, după care au arun
cat în aer reşedinţa ; de vară a po
liticianului, locuinţă în care a avut 
loc atentatul.

•  LUlND CUVÎNTUL DUMINICĂ 
ÎN CADRUL UNEI EMISIUNI DE 
TELEVIZIUNE, MIKE MANSFIELD,
liderul majorităţii democrate din 
Senatul S.U.A., a cerut din nou re
tragerea tuturor trupelor americane 
din Asia de sud-es-t, pentru a se pu- . 
ne capăt cit mai grabnic „războiului 
tragic din Indochina“. Senatorul 
Mansfield a amintit, în context, că 
Senatul s-a pronunţat în repetate 
rînduri in sprijinul rezoluţiei care 
conţine cererea de a fi retrase tru
pele S.U.A. din Asia de sud-es-t.

•  RECENT, ÎN CADRUL LICITA
ŢIEI CARE A AVJJT LOC LA LON
DRA a fost... vândută insula Bardsey, 
situată în apropierea ţărmurilor Wa- 
lesului. Insula, de circa 3 km p., qs- 
te acum proprietatea fiului cunoscu
tului magnat al presei engleze, lor
dul Pearson.

•  PARTIDUL COMUNIST DIN CO
LUMBIA a propus formarea unei 
coaliţii a forţelor de stingă, în per
spectiva alegerilor prezidenţiale ca
re vor avea loc în 1974. Această 
coaliţie ar urma să grupeze partide

JAPONIA. La Tokio circa un mi
lion de persoane au demonstrat 
împotriva acceptului dat de Dietă 
pentru acordul japono-american 
pentru retrocedarea Okinawei. Se 
ştie că prin tratat americanii ur
mează să-şi păstreze pé insula 
Okinawa bazele militare, ceea ce 
nemulţumeşte proiund opinia pu
blică japoneză. Demonstraţia de 
la Tokio a avut loc concomitent 
în 50 de locuri. Poliţia a interve
nit cu brutalitate; operînd ares
tări. O persoană a fost ucisă in 
timpul demonstraţiilor şi 28 ră
nite. In foto: poliţia trage după 
sine pe unul din studenţii arestaţi 
pe Ginza in timpul demonstraţii

lor

şi formaţiuni politice care se pronun
ţă pentru un program preconizînd 
naţionalizarea industriei petrolului, 
exproprierea latifundiarilor, îmbună
tăţirea condiţiilor de viaţă «Ie oame
nilor muncii, întărirea libertăţilor pu
blice, democratizarea învăţămîntului.

P.C. din Columbia consemnează, 
totodată, „perspectivele unor acţiuni 
comune între marxişti şi catolici în 
lupta pentru independenţă naţională 
şi socialism“.

•  ÎN CAPITALA CHILIANA au
luat sfârşit lucrările celui de-ai VI- 
léa Congres al Centralei Unita a 
oamenilor muncii din Chile (T.U.C.), 
oare a analizat sarcinile actuale ale 
mişcării sindicale din această fată, 
rolul ce revine acesteia în consoli
darea procesului revoluţionar iniţiat 
de guvernul Unităţii Populare, In 
ultima şedinţă plenară, cei aproxima
tiv 2 400 de delegaţi, reprez&ntînd 

* peste un milion de membri ai sindi
catului, au adoptat rapoartele comi
siilor cu privire la diferitele aspec
te -ale activităţii sindicale, la forme
le de atragere a oamenilor muncii 
la conducerea activităţii de stat şi 
âa contribuţia pe care sindicatele » 
pot aduce la sporirea producţiei.

•  WILLIAM FULBR1GHT, pre
şedintele Comisiei pentru relaţii ex
terne a Senatului american, a criti
cat recentul acord încheiat de Ad
ministraţia S.U.A. cu Portugalia, prin 
care guvernului de Ia Lisabona li 
este oferit un substanţial ajutor eco
nomic în schimbul dreptului de folo
sire a bazelor militare americane din 
Azore. Printre altele, senatorul a a* 
mintii că respectivul ajutor va fi a-

cordat in condiţiile în care impor
tante fonduri destinate satisfacerii 
unor necesităţi interne ale S.U.A. 
sint blocate. Totodată, William Ful- 
bright a declarat că împărtăşeşte 
punctul de vedere al senatorului 
Cliford Case, care a cerut secretaru
lui de stat, William Rogers, să aibă 
în vedere eventualitatea trimiterii 
respectivului acord în faţa Senatului 
pentru a face faţă procedurii de ra
tificare, la fe! ca un tratat.

•  AGENŢIA D.P.A» ANUNŢĂ, ci
tind un comunicat al Serviciului fe
deral de presă, că guvernul R.F. a 
Germaniei a prezentat luni Bundes- 
ratului (Camera Superioară a Parla
mentului) proiectele legilor de rati
ficare a tratatelor dintre R.F» a Ger
maniei şi Uniunea Sovietică şi din
tre R.F. a Germaniei şi Republica 
Populară Polonă.

•  AGENŢIA B.T.A. ANUNŢĂ 
CA, ÎN NOAPTEA DE 12 DECEM
BRIE, ÎN URMA UNUI ACCrDENT 
CARE S-A ÎNTÎMPLAT ÎN 
MUNŢI. A ÎNCETAT DIN VIAŢĂ 
IVAN BAŞEV, MEMBRU AL C.C. 
AL P.C. BULGAR, MINISTRUL 
AFACERILOR EXTERNE AL R.P. 
BULGARIA.

Pentru organizarea funeraliilor 
a fost creată o comisie condusă 
de Jivko Jivkov, membru al Bi
roului Politic al C.C. al P.C. Bul- 
gar, prim-vicepreşedinte aJ Consi
liului de Miniştri al R.P. Bulgaria.

v  m in Spania
Madrid 13 (Agerpres), — La Bar

celona, opt persoane au fost aresta
te, uimind sa apară în faţa instanţei 
de judecată sub acuzaţia de „activi
tate subversivă“. După cum relevă 
corespondenţii presei străine, adevă
ratul motiv al întemniţării îl consti
tuie participarea Ia acţiunile grevis
te organizate recent de „comisiile 
muncitoreşti* interzise în Spania, un
de autorităţile caută să ţină sub con
trol activitatea sindicală prin orga

nizarea aşa-numitelor „sindicate ofi
ciale“, singurele admise.

Pe de altă parte, o ştire din Ma
drid a corespondentului ziarului lon
donez „Sunday Telegraph“ anunţă 
că greva foamei declarată de 125 de 
deţinuţi politici întemniţaţi în. capi
tala spaniolă continuă de o săptăml- 
nă. Greva a fost declarată în semn 
de protest împotriva condiţiilor in
umane de detenţie.

Comisiei
armistiţiu

mulat, cu acest prilej, un protest ho
tărât în legătură cu instituirea stării 
de urgenţă în Coreea de sud. Ac
tele provocatoare ele autorităţilor 
de Seul, prin care se încalcă a- 
cordul de armistiţiu din peninsula 
coreeană, a subliniat reprezentantul 
nord-coreean, constitui«, totodată, o 
ameninţare la ad-res-a păcii. Arătând 
că întreaga răspundere pentru con
secinţele provocărilor militare revi
ne S.U.A. şi guvernanţilor de la 
Seul, reprezentantul R.P.D. Coreene 
a cerut celeilalte părţi să pună ca
păt tuturor actelor ilegale.

încheierea lucră
rilor reuniunii 

Consiliului General 
al F.I.R.

Viena 15 — Corespondentul Ager
pres, Petre Stäncescü, transmite-. Re
uniunea Consiliului General al Fe
deraţiei Internaţionale a Rezistenţi
lor (F.I.R.) a luat sfîrşit. La lucrările 
reuniunii, desfăşurate timp de trei 
zile în capitala Austriei, au partici
pat reprezentanţi ai Asociaţiei lup
tătorilor antifascişti din 21 de ţări. 
Din tara noastră a fost prezentă o 
delegaţie formată din Nicolae Guină, 
preşedintele Comitetului foştilor, lup
tători antifascişti din România, vi
cepreşedinte ai F.I.R., Nicolae Cio- 
roiu, vicepreşedinte al Comitetului şi 
membru al Biroului F.I.R., şl Anca 
Magheru, secretară a Comitetului şi 
membră în Consiliul General aj 
F.I.R.

Participanţii au adoptat o serie.de 
rezoluţii. în rezoluţia intitulată „Pen
tru cooperare, securitate şi pace îrt 
Europa", se arată: „Consiliul Gene
ral al F.I.R, consideră că intr-un vii
tor foarte apropiat trebuie convoca
tă o primă conferinţa a statelor eu
ropene pentru securitate şi coope
rare şi îşi exprimă sprijinul pentru 
toate eforturile depuse în acest 
sens". Amintind de succesul întîlni- 
rii de la Roma a foştilor combatanţi, 
rezistenţi şi victime ale războiului 
din Europa, documentul recomandă 
tuturor organizaţiilor internaţionale 
să' pregătească activ Ziua europeană 
a foştilor combatanţi, pentru coope
rare şi pace.

în rezoluţia „Pentru pace in lu
me*, Consiliul General al F.I.R, îşi 
exprimă neliniştea provocată de con- 
t^uărea războiului împotriva po
poarelor din Indochina, de pericolul 
reînceperii ostilităţilor în Orientul 
Mijlociu şi de conflictul dintre In
dia şi Pakistan, insistă pentru regle
mentarea tuturor conflictelor pe ca
lea negocierilor prin respectarea 
drepturilor popoarelor.

In două rezoluţii separate, Consi
liul General al F.I.R. se declară so
lidar cu patrioţii greci şi spanioli.

Rezoluţiile au fost adoptate în u* 
nanimftate.
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